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1.  Åben spørgetid (2022-0235228)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

 

Beslutning

Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech orienterede om kurset den
26. september 2022 for lokaludvalg om den lokale miljøopgave.
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2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0235270)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 18. august 2022.
(Eftersendes)

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 18. august  2022. 
Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Bilag

1. Referat af lokaludvalgets møde den 18. august 2022 (Eftersendes)
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Beslutning

1. Referatet af lokaludvalgsmødet den 18. august 2022 forelå ikke, hvorfor det drøftes i næste
lokaludvalgsmøde.
På spørgsmål fra Jep Loft oplyste Bent Lohmann om sagen "Det nye Sølunds facade mod
Sortedamssøen", at han som besluttet af lokaludvalget den 18. august 2022 har talt med
formanden for Nørrebro Lokaludvalg og at han har sendt et brev til Teknik- og Miljøforvaltningen.

2. Lokaludvalget tiltrådte to forslag fra Gunna Starck:
• at punkt 14 behandles efter punkt 3
• at punkt 10 og punkt 11 behandles samlet.

Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte ændringer.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 godkendte lokaludvalget indstillingen i
følgende sager:

16. Høringssvar om strategi og handleplan for biodiversitet
18. Fredning af Toldbygningen, Havnegade 44
19. Vesterbro Passage
20. Gammel Strands fremtid
21. Foretræde for Teknik- og Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget i sager om events
23. Høringssvar om kommunens Budget for 2023
24. Puljeansøgninger, september 2022, sagerne nr. 1-3 og 5-7
25. Status på lokaludvalgets 2022-pulje.
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3.  Forventninger til lokaludvalgsarbejdet (2022-0110091)

Indre By Lokaludvalg taler med Borgerrepræsentationens sekretariat om forventninger til
lokaludvalgsarbejdet i lyset af det nye regulativ og det nye kommissorium for lokaludvalgene i
Københavns Kommune.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg taler med Borgerrepræsentationens sekretariat om forventninger til
lokaludvalgsarbejdet i lyset af det nye regulativ og det nye kommissorium for lokaludvalgene i
Københavns Kommune. Se regulativet og kommissoriet i bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalgene i Københavns Kommune er organiseret under Borgerrepræsentationens sekretariat,
som er en enhed i Økonomiforvaltningen.

Borgerrepræsentationens sekretariat har de seneste tre år arbejdet med københavnerinddragelse og
med tilpasningen af lokaludvalg.

Borgerrepræsentationen vedtog sagen om tilpasning af lokaludvalg i sit møde den 4. november 2021
og vedtog dermed også et nyt regulativ og et nyt kommissorium for lokaludvalgene i Københavns
Kommune. Se indstillingen og beslutningen her: 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-04112021/referat/punkt-10

 

I lokaludvalgsmødet den 11. november 2021 talte lokaludvalget med Borgerrepræsentationens
sekretariat om Borgerrepræsentationens beslutning om tilpasning af lokaludvalg. Lokaludvalget tog
orienteringen fra Borgerrepræsentationens sekretariat om de væsentligste ændringer i rammerne for
lokaludvalg til efterretning og kom med input til, hvordan tilpasning kunne gribes an i praksis. Se
indstillingen og beslutningen her: 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Indre%20By%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-11112021/referat/punkt-3

Løsning

Denne sag var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 7. april 2022, men blev udsat.
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I mødet den 15. september 2022 taler Borgerrepræsentationens sekretariat og lokaludvalget
sammen om forventninger til lokaludvalgsarbejdet i lyset af det nye regulativ og det nye
kommissorium for lokaludvalgene i Københavns Kommune. Se regulativet og kommissoriet i bilaget.

Der afsættes op til en time til dette punkt på dagsordenen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget talte med Borgerrepræsentationens sekretariat om forventninger til
lokaludvalgsarbejdet i lyset af det nye regulativ og det nye kommissorium for lokaludvalgene i
Københavns Kommune.

Bilag
1. Regulativ for lokaludvalg i Københavns Kommune
2. Kommissorium for lokaludvalg i Københavns Kommune
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4.  Høringssvar om forslag til Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen (2022-0280868)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om forslaget til Byrums-
og trafikplan for Middelalderbyen, som blev gennemført med Indre By Borgerpanel umiddelbart inden
mødet i lokaludvalget den 15. september 2022.

Derudover skal Indre By Lokaludvalg bemyndige formanden til at sammenskrive udkastene til
høringssvar fra Byudviklingsgruppen og fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn til syv forskellige
tematiske høringssvar.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om forslaget til
Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen, som blev gennemført med Indre By Borgerpanel
umiddelbart inden lokaludvalgets møde den 15. september 2022 (eftersendes).

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at sammenskrive udkastene til høringssvar
fra Byudviklingsgruppen og fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, som ses i bilaget, til syv
forskellige høringssvar, der lægges på Bliv Hørt-portalen, hvor Teknik- og Miljøforvaltningen er
modtageren.

Problemstilling

Forslaget til byrums- og trafikplan for Middelalderbyen er i offentlig høring på Bliv Hørt-portalen i
perioden 28. juni-26. september 2022. Forslaget bygger på anbefalingerne fra en borgersamling
om Middelalderbyen, som blev gennemført i 2019, og forvaltningens bearbejdning heraf.

Desuden bygger planen på en kortlægning af Middelalderbyen og på resultater af byrumsforsøgene
i 2021 i Vestergade, Skindergade, Dyrkøb, Klosterstræde / Hyskenstræde / Naboløs og
Lille Kongensgade / Store Kirkestræde, samt på resultater af en erhvervsanalyse.

Endelig er planen blevet til med input fra en følgegruppe bestående af borgere, brugere og
erhvervsliv samt den øvrige borgerinvolvering og inddragelse af omverdenen. Lokaludvalgets
formand Bent Lohmann repræsenterede Indre By Lokaludvalg i følgegruppen.

Medlemmerne i borgersamlingen om Middelalderbyen er blevet præsenteret for byrums- og
trafikplanen ved et møde i juni 2022.
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Byrums- og trafikplanen indeholder fire temaer: 1) Byrum der fortæller, 2) Bedre balance i bylivet,
3) En grønnere Middelalderby og 4) Mere plads til fodgængere og cyklister. Hvert tema indeholder tre
til fire principper med i alt 47 generelle tiltag til at opnå de ønskede effekter for Middelalderbyens
byrum og trafik.

Eksempelvis er princippet ’Bedre fodgængerforhold’ blandt andet udmøntet i tiltag som
’Bredere fortov’, ’Prioritering af fodgængere i signalanlæg’ og ’Nye gågader med cykling tilladt’.

Nedlæggelse af parkeringspladser er det grundlæggende greb i byrums- og trafikplanen til at opnå
mindre biltrafik i Middelalderbyen.

Der var borgermøde om byrums- og trafikplanen den 24. august 2022 på Rådhuset.

 

Lokaludvalgets drøftelse den 18. august 2022

Lokaludvalget drøftede forslaget i sit møde den 18. august 2022. I bilaget ses de bemærkninger fra
drøftelsen, som sekretariatet noterede.

I mødet besluttede lokaludvalget at gennemføre en borgerpanelundersøgelse om forslaget til
Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen og at hele Indre By Borgerpanel skal spørges. 

Løsning

Borgerpanelundersøgelse

I bilaget ses resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om forslaget til Byrums- og trafikplan for
Middelalderbyen, som blev gennemført umiddelbart inden mødet i lokaludvalget den 15. september
2022. (eftersendes).

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter undersøgelsesresultaterne.

 

Høringssvar

Byudviklingsgruppen har skrevet udkast til syv forskellige høringssvar. Svarene falder i et overordnet
svar med flere underordnede, tematisk opdelte under-svar. 

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har skrevet et udkast til høringssvar, som fremstår som et hele. 

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at sammenskrive dem til syv forskellige høringssvar.
Udkastene til høringssvar fra Byudviklingsgruppen udgør grundlaget for sammenskrivningen. Hvor
det giver mening, føjer formanden afsnit fra Miljøpunktets udkast til høringssvar ind i teksten fra
Byudviklingsgruppen. Hvor der ikke er overensstemmelse i  holdningerne, vil formanden læne sig op
af de holdninger, Byudviklingsgruppen tilkendegiver i sine udkast til høringssvar.
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Udkastene til høringssvar ses i bilaget. Sekretariatet har indsat linjenummeringen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalgets høringssvar lægges på Bliv Hørt-portalen inden svarfristen den 26. september 2022.

Bilag

0. Link til forslaget til Byrums- og trafikplanen for Middelalderbyen:

https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/forslag_til_byrums-_og_trafikplan_for_middelalderbyen_2022.pdf

Beslutning
Til mødet forelå en sammenfatning af resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om forslaget til
Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen, som blev gennemført med Indre By Borgerpanel. Se
bilagsoversigten.

 

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at udkastet til høringssvar fra
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn udgør høringssvar nr. 8 fra lokaludvalget.

Lokaludvalget tiltrådte følgende ændringsforslag fra Gunna Starck om tilføjelser til udkastet til
høringssvar fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn:

• s. 1, l. 34 “ bor og arbejder..."
• s. 1, l. 23: “ ...klimaet. Blændede vinduer bør ikke accepteres.”.
• s. 2, l. 29: "...Middelalderbyen, f. eks. “Grønt Marked" på Højbro Plads."
• s. 5, l 45: “...dårligt gående, og samtidigt færre store busser." 
• s. 7, l. 21:...tiltag. Differentierede p-afgifter bør tænkes ind. F. eks at gøre parkering ud over 20

minutter stadigt dyrere".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om nattelivet og turismen i Middelalderbyen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om Dyrkøb:

• at Dyrkøb ligger i skyggen og derfor ikke blev brugt til ophold under byrumsforsøget i 2021.
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• at parkeringspladserne på Dyrkøb bør opretholdes, eventuelt som el-bilpladser eller
delebilpladser.

• at der på Dyrkøb kan anlægges et sorteringspunkt
• at der lokalt er en bekymring for, at Dyrkøb vil tiltrække natteliv, hvis området indrettes til

ophold. Der er beboere i området.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kren Nielsen om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at lokaludvalget er bekymret for, at der vil blive etableret
udeserveringer på nedlagte parkeringspladser, som kommunen ikke har ressourcer til at kontrollere,
hvilket vil føre til yderligere kaos for så vidt angår udeserveringer i Indre By.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at forslaget til Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen ikke
tilgodeser beboernes interesser.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at lokaludvalget mangler svar på, hvad kommunen vil med
Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen ud over at nedlægge parkeringspladser.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kim Kirkegård om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at lokaludvalget mangler svar på, hvor parkeringen og trafikken
rykker hen, når der nedlægges parkeringspladser i Middelalderbyen, idet lokaludvalget har en
formodning om, at parkeringen og trafikken rykker til og vil belaste områderne rundt om
Middelalderbyen.

Lokaludvalget tiltrådte ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at nedlæggelsen af parkeringspladser i Middelalderbyen i praksis
vil betyde, at der nedlægges parkeringspladser, som beboerne i Middelalderbyen nu benytter om
natten (dvs. parkeringspladser i prikgaderne i Middelalderbyen jf. "Licenszone for Indre By" -  se
bilagsoversigten).

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mads Aarup om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at det er bemærkelsesværdigt, at man fortsat vil kunne parkere sin
el-bil gratis i Middelalderbyen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kren Nielsen om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at der mangler trafiktællinger som grundlag for en analyse af
parkeringsbehovet i Middelalderbyen; både om dagen og om natten.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at der mangler data på antallet af private parkeringspladser i gårde
i Middelalderbyen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at der skal være en sammenhæng mellem Byrums- og trafikplan
for Middelalderbyen og andre planer, fx trafikplaner og klimaplanen.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at høringssvarene fra lokaludvalget
skal indeholde bemærkninger om, at der mangler oplysning om, hvordan Byrums- og trafikplan for
Middelalderbyen vil påvirke de omkringliggende kvarterer samt de omkringliggende
gennemkørselsveje.

 

Lokaludvalget godkendte udkastene til høringssvar med de tiltrådte ændringsforslag, idet resultaterne
af borgerpanelundersøgelsen samt sekretariatets sammenfatning af borgerpanelundersøgelsen
vedlægges som bilag til høringssvarene.

Bilag
1. Miljøpunktets udkast til høringssvar
2. Byudviklingsgruppens udkast til høringssvar
2.1. Svar nr. 74 fra Håndværkerforeningen København
3. Bemærkninger til forslaget til Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen i lokaludvalgsmødet den
18. august 2022
4. Nyt bilag: Sammenfatning af borgerpanelundersøgelse om Byrums- og Trafikplan for
Middelalderbyen
5. Nyt bilag: Licenszone Indre By (prikkort)
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Sorteringspunkter i Indre By (2022-0283965)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og
Miljøforvaltningen om sorteringspunkter i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og
Miljøforvaltningen om sorteringspunkter i Indre By, der ses i løsningsafsnittet.

Problemstilling

I Cirkulær København, Ressource- og Affaldsplan 2024, indgår et initiativ om opstilling af op til
750 sorteringspunkter på vej og offentlige arealer. Initiativet er et vigtigt element i planens mål om, at
70 % af husholdningsaffaldet skal indsamles til genanvendelse. Det er målet, at alle borgere vil
opleve en bredere vifte af muligheder for at sortere deres affald, eksempelvis plast, papir og tekstiler.
Sorteringspunkterne forventes samlet set at bidrage med sortering af 12.100 tons affald til
genanvendelse årligt, svarende til ca. 6 % af husholdningsaffaldet. Teknik- og Miljøudvalget har
beslutte, at placering af sorteringspunkterne skal fastlægges via bydelsplaner for Københavns
forskellige bydele, som skal godkendes af udvalget. Bydelsplanen for sorteringspunkter i Indre By og
Christianshavn forventes behandlet af Teknik- og Miljøudvalget den 31. oktober 2022.

 

Reaktioner på planen om sorteringspunkter i Indre By

Lokaludvalget drøftede sorteringspunkter i Indre By i mødet den 18. august 2022. I bilaget ses 
bemærkninger fra drøftelsen, som sekretariatet noterede. 

Teknik- og Miljøforvaltningen var den 22. august 2022 vært for et borgermøde i Kulturhuset Indre By
om sorteringspunkter i Indre By. I bilaget ses bemærkninger i mødet, som sekretariatet noterede. 

Borgerne har haft mulighed for at skrive til lokaludvalget om sorteringspunkter i Indre By. I bilaget ses
bemærkninger fra borgerne samt svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen. 

 

Løsning
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Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og
Miljøforvaltningen:

"Indre By Lokaludvalg har drøftet forslaget til planen om sorteringspunkter i Indre By. Forslaget har
også været drøftet i et borgermøde, hvor Teknik- og Miljøforvaltningen var vært. Endelig har
lokaludvalget modtaget bemærkninger fra borgere om forslaget. Lokaludvalget takker forvaltningen
for samarbejdet om borgerdialogen.

Overordnet mener lokaludvalget, at Teknik- og Miljøforvaltningen har gjort et godt stykke arbejde
med forslagene til placering af sorteringspunkter i Indre By, men at diverse regler mm. hæmmer
projektet. Hvis der ikke findes løsninger, som gør det nemt i det daglige at benytte
sorteringspunkterne, bliver projektet ikke den succes, det burde blive.

Forvaltningen bør tage initiativ til at samle alle relevante myndigheder og andre, der har indflydelse
på udformning og håndhævelse af regler og love, der påvirker placeringen af sorteringspunkterne i
Indre By med henblik på løsninger, der sikrer projektet succes.

Mange kørsler med renovationsbiler

Dele af Indre By er hårdt ramt af kørsel med renovationsbiler, der skal hente erhvervsaffald.
Liberaliseringen på dette område har betydet en uacceptabel stigning i antallet af kørsler i de samme
gader og stræder på alle tider af døgnet med renovationsbiler fra de forskellige firmaer, som
erhvervsdrivende i Indre By har indgået kontrakt med.

Vi formoder, at indførslen af sorteringspunkter alt andet lige vil give en yderligere stigning i antallet af
kørsler med renovationsbiler i bydelen. Implementeringen af planen for sorteringspunkter i Indre By
bør derfor afvente en løsning på de problemer, som afhentning af erhvervsaffald giver beboerne i
bydelen.

Dette er en opfordring til Borgerrepræsentationen om at bede Folketinget justere lovgivningen for
afhentning af erhvervsaffald.

 

Støj fra sorteringspunkter

Der er en frygt blandt beboerne for, at afhentningen af affald fra sorteringspunkterne vil være
yderligere en støjkilde til gene for hverdagslivet. Et eksempel på, hvordan afhentning af affald fra et
sorteringspunkt i Sydhavnen foregår, er begrundelsen for frygten.

I forvejen er dele af Indre By ramt af støj fra trafik og natteliv. Lokaludvalget foreslår derfor, at
forvaltningen arbejder med at reducere støjen fra afhentningen af affaldet.

 

Erhvervsaffald i sorteringspunkter
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Erfaringen i Indre By er, at erhvervsdrivende som fx restauratører benytter glascontainerne til at
komme af med flasker fra deres forretning. Det vidner flaskerne, som de sætter ved siden af
overfyldte glascontainere, om.

Lokaludvalget har derfor en forventning om, at nogle erhvervsdrivende i Indre By vil benytte
sorteringspunkterne til affald fra deres forretning, især pap.

De erhvervsdrivende har deres egen ordning for affaldshentning og er ikke med til at betale til
ordningen for sorteringspunkter. Den betales direkte eller indirekte af beboerne. Derfor bør der med
kampagner og sanktioner sættes ind overfor erhvervsdrivende, der måtte misbruge
sorteringspunkterne.
 

Små gårde

Sorteringspunkterne skal ses som et supplement til sortering af affaldet fra husholdningerne, der sker
i Indre Bys gårde. Imidlertid er der gårde  i Indre By, som er så små, at der kun er plads til
affaldssortering. De kan ikke anvendes rekreativt eller til parkering af cykler mv.

Hvor det giver mening, bør der dispenseres, så sorteringspunkterne kan erstatte affaldssortering i
gårde. 

 

Placering af sorteringspunkter ved gadekryds

Man bør se bort fra præmissen i forslaget om sorteringspunkter i Indre By om, at sorteringspunkter
ikke kan placeres indenfor 5-10 meter fra gadekryds.

Præmissen bevirker, at dele af Indre By er uden sorteringspunkter, hvis forslaget gennemføres. Dertil
kommer, at sorteringspunkter, som placeres centralt, alt andet lige vil blive benyttet mere end et
sorteringspunkt, som placeres midt i en gade.

Vi forstår, at præmissen er der, fordi lastbilerne, der skal hente affaldet fra sorteringspunkterne, ikke
må holde ved gadekryds. Det må der dispenseres for. I forvejen står der glascontainere ved
gadekryds flere steder i Indre By. 

 

Bemærkninger om konkrete placeringer

I bilaget ses bemærkninger og forslag vedr. konkrete placeringer følgende steder:

• Studiestræde
• Lille Strandstræde
• Nikolajgade
• Farvergade

Vi beder om, at forslagene tages til følge.
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I bilaget er der også bemærkninger fra borgere om sorteringspunkt-ideen.

 

Sorteringspunkter i Indre By nu?

Bemærkningerne fra lokaludvalgsmedlemmer og borgere om sorteringspunkt-ideen viser, at der er
skepsis overfor designet af sorteringspunkter. Der er en opfattelse af, at de ikke passer til bymiljøet i
dele af af Indre By og slet ikke til Middelalderbyen. 

Derudover er de fysiske forhold i især Middelalderbyen et benspænd for en fornuftig placering af
sorteringspunkter. 

Og som nævnt ovenfor gør diverse regler det ikke nemmere.

På den baggrund beder vi Teknik- og Miljøudvalget overveje, om det er nu, planen for
sorteringspunkter i indre By skal gennemføres og om det skal ske på det foreliggende grundlag.
Lokaludvalget vurderer, at det vil være bedre at vente, indtil

• ovennævnte problemstillinger om afhentning af erhvervsaffald er løst
• ovennævnte problemstilling om placering af sorteringspunkter ved gadekryds er løst
• problemerne for beboere med små gårde er løst
• et design af sorteringspunkter, der kan matche bymiljøet i de historiske dele af Indre By, er

udviklet.

Endelig bør gennemførelsen af planen for sorteringspunkter i Indre By afvente en plan for oprydning
af byudstyr, skilte, udeserveringer mv. i Indre By, så der kommer styr på prioriteringen af hvilke
funktioner, pladsen i byrummet skal anvendes til.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Bydelsplanen for sorteringspunkter i Indre By og Christianshavn forventes behandlet af Teknik- og
Miljøudvalget den 31. oktober 2022.

Beslutning
Til mødet forelå svar til borgere fra Teknik- og Miljøforvaltningen. Se bilagsoversigten.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kren Nielsen om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at brugen af sorteringspunkterne vil ske døgnet rundt og at det vil støje til gene for
beboere i nærheden.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kren Nielsen om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at der skal være en plan for afhentning af affald, der måtte blive stillet ved siden af
sorteringspunkterne, når de er fyldt op.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at det er uacceptabelt, at containere til affaldssortering annektere plads i de små
gårde; plads, som kunne anvendes rekreativt fx til at nyde solen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at der ikke er plads i Studiestræde til sorteringspunkt 12.028 Studiestræde, hvorfor
dette sorteringspunkt i stedet foreslås placeret på det brede fortov i Vester Voldgade. Der er ikke
særlig meget trafik i Vester Voldgade og forvaltningens præmis for at afvise forslaget er forkert, fordi
den dobbelte spærrelinje i gaden er et levn fra dengang, gaden var indrettet til gennemkørende trafik;
dvs. fra dengang, der ikke var en spærring i Vester Voldgade ved Strøget.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at Teknik- og Miljøforvaltningen skal have ros for den gode proces.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at der ikke er plads i Studiestræde til sorteringspunkt 12.028 Studiestræde, hvorfor
dette sorteringspunkt i stedet foreslås placeret på parkeringspladsen på Jarmers Plads.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at man må erkende, at placering af sorteringspunkter i Middelalderbyen er en
håbløs opgave. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at lokaludvalget formoder, at turister ikke sorterer affald.  

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mads Aarup om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at lokaludvalget undrer sig over, at der ikke skal placeres containere til pap i
området syd for Strøget.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mads Aarup om, at brevet skal indeholde en
bemærkning om, at udeserveringsarealer bør kunne inddrages til placering af sorteringspunkter og
en bemærkning om, at afvisning af et forslag om en placering af et sorteringspunkt ikke skal kunne
begrundes med et hensyn til en udeservering.

 

Indre By Lokaludvalg godkendte brevet til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen
om sorteringspunkter i Indre By, der ses i løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.
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Bilag
1. Forslag til bydelsplan for placering af sorteringspunkter i Indre By og på Christianshavn (ikke på
papir)
2. Kort med forslag til placering af sorteringspunkter
3. Tabel med forslag til placering af sorteringspunkter
4. Bemærkninger i lokaludvalgsmødet den 18. august 2022 om sorteringspunkter
5. Sekretariatets noter fra borgermødet d. 22. august 2022 om sorteringspunkter i Indre By
6. Bemærkninger fra borgere om sorteringspunkter og svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen
7. Nyt bilag: Bemærkninger om sorteringspunkter og svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Høring i forbindelse med udarbejdelse af lokalplanforslaget ”Amaliegade Nord” og
kommuneplantillæg (2022-0280814)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte bemærkninger til Teknik- og Miljøforvaltningen til brug
for udarbejdelse af lokalplanforslaget ”Amaliegade Nord” og kommuneplantillæg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter bemærkninger til Teknik- og Miljøforvaltningen til brug
for udarbejdelse af lokalplanforslaget ”Amaliegade Nord” og kommuneplantillæg.

I lokaludvalgsmødet orienterer formanden om resultaterne af mødet den 14. september 2022 mellem
lokaludvalget, bygherren og Teknik- og Miljøforvaltningen om byggeprojektet, der er anledningen til
kommune- og lokalplansagen.

Problemstilling

Med svarfrist den 16. september 2022 har Teknik- og Miljøforvaltningen den 2. september 2022 bedt
lokaludvalget om et høringssvar i forbindelse med udarbejdelse af lokalplanforslaget ”Amaliegade
Nord” og kommuneplantillæg.

Grundejeren har anmodet om et nyt plangrundlag for ejendommene Amaliegade 44 og Esplanaden
50, da de ønsker at fortætte området med henblik på at udvide virksomhedens hovedsæde. Der
ønskes opført nybyggeri på ca. 21.200 m2 på Amaliegade 44. Projektet forudsætter nedrivning af
eksisterende bebyggelse på ca. 8.300 m2 på ejendommen.

Lokaludvalget har møde den 14. september 2022 med bygherren og Teknik- og Miljøforvaltningen
om byggeprojektet, som er anledningen til kommune- og lokalplansagen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter bemærkninger om sagen, som han kan sende til
Teknik- og Miljøforvaltningen.

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen forventer, at der vil kunne fremlægges en startredegørelse til politisk
behandling i Teknik- og Miljøudvalget i november måned, og at det også her fremlægges politisk om
der kan gives nedrivningstilladelse inden fremlæggelse af lokalplanen.

Beslutning
Lars Vedel Jørgensen deltog ikke i behandlingen af sagen pga. mulig inhabilitet.

 

1. Lokaludvalget drøftede sagen. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:
• Det foreslåede byggeri er bedre end det, der er der nu.
• Lokaludvalget kan stå for borgerdialog om projektet sammen med Mærsk.
• Lokaludvalget skal sige "nej" til byggeprojektet, der vil fjerne det skjulte haveanlæg og

dermed et grønt område.
• Beboerne i området bruger ikke haveanlægget.
• Haveanlægget "Heerups Have" kan undværes.
• Det foreslåede byggeri er et klassisk byggeri, men det bør ligne et rigtigt hus og mere

Frederiksstaden. På tegningerne ligner det Tivolis koncertsal.
• Byggeprojektet skal passe ind i Frederiksstaden.
• Det er svært at tilfredsstille alle. Det foreslåede byggeri er et fantastisk hus. Lokaludvalget

bør stille sig positiv over for det.
• Det foreslåede byggeri bør være så CO2-neutralt som muligt. Mærsk bør vise vejen for

andre bygherrer på dette område. Det er positivt, at transport til og fra byggepladsen skal
ske ad søvejen og ikke gennem byen. Det kan bl.a. være et eksempel til efterfølgelse for
Lynetteholm-byggeriet.

• Der vil være et CO2-aftryk ved at fjerne det eksisterende hus.
 

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sammenfatte lokaludvalgets bemærkninger til et
høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om lokalplanforslaget ”Amaliegade Nord” og
kommuneplantillæg.

3. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at aftale borgerdialog om sagen med Mærsk.

Bilag
1. Høringsbrev fra Teknik- og Miljøforvaltningen
2. Bilag til høringsbrevet
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Lynetteholm, metrolinje M5 og Østlig Ringvej (2022-0280854)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at nedsætte en arbejdsgruppe, som skriver udkast til høringssvar
om Lynetteholm, metrolinje M5 og Østlig Ringvej med fokus på projekternes betydning for Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Indre By Lokaludvalg nedsætter en arbejdsgruppe, som skriver udkast til høringssvar om
Lynetteholm, metrolinje M5 og Østlig Ringvej med fokus på projekternes betydning for Indre By.
Udkastene til høringssvar behandles i lokaludvalgets kommende møder.

 

Problemstilling

Medlemsforslag fra Kjeld A. Larsen:

"Jeg vil meget gerne have Lynetteholmen eller Østhavnen som det nu hedder på dagsordenes på det
kommende lokaludvalgsmøde.

Nu er den Strategiske miljøvurdering kommet, vi skal have drøftet rapporten og komme med et
høringssvar og forhåbentlig inddrage borgerne i en høringsproces. Det ser ikke ud til, at
Christianshavn lokaludvalg har tænkt på os i den anledning, ærgerligt, for sammenhold giver styrke.

Der vil ske store ændringer i vor bydel som resultat af lastbiltransporterne. Jeg har været igennem
teksten, specielt afsnittene om trafik og miljøpåvirkning. Trafikafsnittet rummer megen manipulation,
som har foranlediget mig til at efterspørge fornødne oplysninger hos Transportministeriet.

Hvad miljøpåvirkning angår vil jeg blot bringe et enkelt citat fra rapporten: " Sammenfald af jord- og
materialetransport og transport til og fra arbejdspladserne for anlægsarbejderne vil medføre en
periodevis kumulativ forøgelse af lastbiltrafikken i dele af København, og der vurderes lokalt i
perioder at kunne forekomme sandsynlige, væsentlige, kumulative påvirkninger af eksisterende
miljøfølsomme områder såsom boliger, daginstitutioner, skoler og rekreative områder". Og det skal vi
leve med i årtier!"

Løsning
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Formanden foreslår, at lokaludvalget nedsætter en arbejdsgruppe, som skriver udkast til høringssvar
om Lynetteholm, metrolinje M5 og Østlig Ringvej med fokus på projekternes betydning for Indre By.
Udkastene til høringssvar behandles i lokaludvalgets kommende møder jf. "Videre proces" nedenfor.

Økonomi

Lokaludvalget har besluttet at afsætte 10.000 kr. til annoncering af Christianshavns Lokaludvalgs
borgermøder, jf. "Videre proces" nedenfor.

Videre proces

Høringssvar

Høringen om den strategisk miljøvurdering af Lynetteholm slutter den 9. januar 2023. Planen er, at
lokaludvalget vedtager sit høringssvar i lokaludvalgsmødet den 10. november eller den 8. december
2022.

Høringen om metrolinje M5 og høringen om Østlig Ringvej slutter den 31. oktober 2022. Planen er, at
lokaludvalget vedtager sine høringssvar i lokaludvalgsmødet den 13. oktober 2022.

 

Borgerdialog

Økonomiforvaltningen har varslet, at den vil være vært for en teknisk gennemgang af de nævnte
projekter på et Teams-møde for alle lokaludvalg. Sekretariatet skriver til lokaludvalget om mødet, når
datoen ligger fast.

 

Københavns Kommune er vært for et åbent værksted den 15. september og for et borgermøde den
29. september 2022. Begge arrangementer handler om Lynetteholm. Læs mere
her: https://lynetteholm.kk.dk/borgerdialog

Derudover er Københavns Kommune vært for pop up-arrangementer om Lynetteholm:

• Den 19. september kl. 15-17 på Christianshavns Torv og i Strandgade
• Den 21. september kl. 15-17 i Havnegade ved Inderhavnsbroen.

Sekretariatet har sendt en mail til lokaludvalget om disse pop up-arrangementer.

 

Sund & Bælt er vært for borgermøder om Østlig Ringvej den 26. september, den 4. oktober og den 5.
oktober 2022. Læs mere her: https://oestligringvej.dk/nyheder-status-process-og-faktabank/idefase/
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Københavns Kommune er vært for borgermøder den 28. september og den 6. oktober 2022 om
idéfasehøring vedr. metrolinje M5. Læs mere
her: https://blivhoert.kk.dk/hoering/metrolinje-m5-idefasehoring-miljovurdering

 

Christianshavns Lokaludvalg holder borgermøder den 11. og den 25. oktober 2022 om Lynetteholm.
Det første borgermøde fokuserer på byudvikling og infrastruktur, mens det andet borgermøde
fokuserer på klimasikring og miljøspørgsmål. Sekretariatet sender programmerne for møderne til
Indre By Lokaludvalg, når de er klar.

Bilag

1. Link til Trafikministeriets hjemmeside med nyheden den om den offentlige høring af den
strategiske miljøvurdering af udviklingen af Østhavnen, herunder Lynetteholm

https://www.trm.dk/nyheder/2022/offentlig-hoering-af-den-strategiske-miljoevurdering-af-udviklingen-af-oesthavnen-herunder-lynetteholm

 

2. Link til Trafikministeriets høringsmateriale om høring over strategisk miljøvurdering (SMV) af plan
for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm

https://hoeringsportalen.dk/Hearing/Details/66698

 

3. Link til Sund & Bælts hjemmeside om idéfasehøringen om Østlig Ringvej:

https://oestligringvej.dk/nyheder-status-process-og-faktabank/nyheder/idefase-for-ostlig-ringvej-i-kobenhavn-indledt/

 

4. Link til høringsmaterialet på Københavns Kommunes Bliv Hørt-portal om Metrolinje M5 -
idéfasehøring for miljøvurdering:

https://blivhoert.kk.dk/hoering/metrolinje-m5-idefasehoring-miljovurdering

Beslutning

Lokaludvalget udpegede Christian Ege Jørgensen, Kjeld A. Larsen, Peter Muschinsky og Lean Milo
til at skrive udkast til høringssvar om Lynetteholm, metrolinje M5 og Østlig Ringvej med fokus på
projekternes betydning for Indre By. Udkastene til høringssvar behandles i lokaludvalgets kommende
møder.

 

Side 22

https://blivhoert.kk.dk/hoering/metrolinje-m5-idefasehoring-miljovurdering
https://www.trm.dk/nyheder/2022/offentlig-hoering-af-den-strategiske-miljoevurdering-af-udviklingen-af-oesthavnen-herunder-lynetteholm
https://hoeringsportalen.dk/Hearing/Details/66698
https://oestligringvej.dk/nyheder-status-process-og-faktabank/nyheder/idefase-for-ostlig-ringvej-i-kobenhavn-indledt/
https://blivhoert.kk.dk/hoering/metrolinje-m5-idefasehoring-miljovurdering


INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Åbent Rådhus den 6. november 2022 (2022-0280753)

Indre By Lokaludvalg skal udpege lokaludvalgsmedlemmer til at repræsentere lokaludvalget i "Åbent
Rådhus" den 6. november 2022.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer til at repræsentere
lokaludvalget i "Åbent Rådhus" den 6. november 2022. 

2. at Indre By Lokaludvalg taler med borgerne om bydelsplanen for Indre By under
arrangementet.

 

Problemstilling

Åbent Rådhus blev besluttet med Overførselssagen 2021-22 og er beskrevet sådan i budgetnotatet:

”Åbent Rådhus er en faglig festival om byens udvikling, hvor rådhushallen danner ramme om debat
og diskussion med alle københavnere én gang om året. Til Åbent Rådhus får københavnerne
mulighed for at deltage i konferencer, samtaler og debatter om byens demokratiske udvikling og
komme med deres input til, hvad der er vigtigt, når vi udvikler byen. Fokus vil være at lytte til
københavnerne, og dermed få input på en mere uformel måde. Konceptet kan udvikles med
inddragelse af partierne.”

Løsning

Arrangementet finder sted søndag d. 6. november 2022 på Rådhuset, forventeligt kl. 10-15.

Det overordnede tema er "Vores København - byens udvikling", herunder: 

• Fagligt fokus på kommunens aktiviteter. (Eksempler fra Økonomiforvaltningen:
Kommuneplanstrategi, biodiversitet, Byens Sjæl mv.)

• Mulighed for forvaltningerne, politikere og borgmestre til at skabe fokus på igangværende
projekter, politikker og have dialog med københavnerne herom i uformelle, men faglige
rammer.

Alle forvaltninger deltager på dagen med egne temaer/projekter under den foreløbige arbejdstitel:
”Vores København - byens udvikling”. Forvaltninger og politikere vil være repræsenteret med
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debatter og samtaler om forskellige aktuelle temaer, konkrete indsatser, dilemmaer eller
fremtidsscenarier, som københavnerne kan deltage i og komme med deres input til.

Fokus vil være på at dele kommunens viden om byen, de udfordringer og muligheder byen står
overfor, samt at lytte til københavnernes input og hverdagserfaringer på en uformel måde.
Københavnerne vil samtidig have mulighed for at opleve Rådhuset indefra og de fysiske rammer for
byens styre ved fremvisning af/debatter i Borgerrepræsentationens mødesal.

Arrangementet skal ses som en dialog med en bred mangfoldighed af københavnere om
kommunens igangværende projekter og byens fremtidige udvikling. Umiddelbart forventes det, at
2.000-5.000 borgere vil deltage i arrangementet.

Lokaludvalgenes deltagelse kan f.eks. være ved at være tilstede i Rådhushallen med alle
forvaltningerne med information om lokaludvalgene og om lokale projekter.

Formanden foreslår, at lokaludvalget deltager i arrangementet med henblik på at tale med borgerne
om bydelsplanen for Indre By.

Økonomi

Som det ser ud nu, vil lokaludvalgets deltagelse i arrangementet ikke indebære udgifter for
lokaludvalget.

Økonomiforvaltningen har en budgetramme på 200.000 kr. til facilitering og afholdelse af Åbent
Rådhus. Forvaltningen forventer, at beløbet skal bruges på driften af Rådhuset i forbindelse med
arrangementet og på at promovere arrangementet med en målrettet kommunikationsindsats.

Videre proces

Lokaludvalget deltager i Åbent Rådhus den 6. november 2022. Arrangementet planlægges af
Borgerrepræsentationens sekretariat.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Kren Nielsen og Sally Mountfield til at repræsentere
lokaludvalget i "Åbent Rådhus" den 6. november 2022. 

2. Lokaludvalget taler med borgerne om bydelsplanen for Indre By under arrangementet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Københavner-picnic den 11. juni 2023 (2022-0280757)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, at det skal være medvært for en Københavner-picnic den 11. juni
2023 og at det skal stå for en offentlig aktivitet umiddelbart forud for arrangementet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg beslutter, at det skal være medvært for en Københavner-picnic
den 11. juni 2023 i Indre By.

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at medvirke i planlægningen af en
Københavner-picnic i Indre By.

3. at Indre By Lokaludvalg beslutter, at det skal stå for en offentlig aktivitet den 11. juni 2023
umiddelbart forud for arrangementet.

4. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre en offentlig
aktivitet den 11. juni 2023 umiddelbart forud for en Københavner-picnic i Indre By.

 

Problemstilling

I 2023 er der Arkitekturår i København, hvilket fejres med en række arrangementer og borgerevents
året igennem.

Arkitekturåret varer fra januar til december 2023 og består af mange aktiviteter for mange forskellige
målgrupper. Aktiviteterne omfatter rundvisninger, debatter, åbent hus og byg selv-aktiviteter. Disse
fremgår i programmet på https://www.copenhagenincommon.kk.dk/ og på https://brugbyen.nu/.

I den forbindelse er det besluttet, at Teknik- og Miljøforvaltningen organiserer afholdelsen af  en
Københavner-picnic søndag den 11. juni 2023 kl. 16-19 med fællesspisning forskellige steder rundt
om i byen. Lokaludvalgene er inviteret til at projektudvikle og samskabe eventet.

Teknik- og Miljøforvaltningen har indtil videre inddraget lokaludvalgenes sekretariater, kulturhusene,
områdefornyelserne, lokale madiværksættere, beboerforeninger mv. i projektet.

Deltagerkredsen er åben, men alle aktører skal kunne se en værdi i at være med i at skabe dette,
som man håber bliver en stor københavner-event.
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Teknik- og Miljøforvaltningens rammer og foreløbige tanker indtil nu:

• Picnic i alle bydele plus havnen
• 2-500 deltagere pr. sted
• Mulighed for bydelsgåture før middagen hvor lokale steder/aktiviteter vises frem
• Deltagere medbringer selv service. Forvaltningen skaber en fælles identitet med bordpynt

osv.

Teknik- og Miljøforvaltningen efterspørger

• Ideer til udendørs-lokationer 
• Ideer til regnvejrs-lokationer som back up
• Ideer til lokale madaktører/startups; gerne socialøkonomiske
• Ideer til aktiviteter: Talks/taler/bydelssnak, underholdning, ture mm.

Forvaltningen har bl.a. Hyskenstræde/Naboløs med på sin bruttoliste over lokationer.

Den 17. august 2022 deltog Sekretariatet i et møde om projektet med Teknik- og Miljøforvaltningen
og en lang række aktører. Med forbehold for lokaludvalgets stillingtagen og sekretariatets og
lokaludvalgets ressourcer udtrykte sekretariatet opbakning til projektet.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget er medvært på en Københavner-picnic i lokaludvalgets område,
og at det udpeger tovholdere til at medvirke i planlægningen af arrangementet.

Stedet, hvor picnicen afholdes, kan være et sted, 

• som repræsenterer bydelen og dens egenart
• som er et af bydelens pejlemærker
• som til hverdag har en anden funktion, f.eks. vej, bro osv.
• som iscenesætter områdets arkitektur.

Formandskabet foreslår, at lokaludvalget byder ind med Sankt Pauls Plads, et sted på
Fæstningsringen, Püchlers Bastion i Østre Anlæg, Churchillparken, Søren Kierkegaards Plads
og/eller Charlotte Ammundsens Plads som lokation for en Københavner-picnic i Indre By.

Derudover foreslår formanden, at lokaludvalget står for en offentlig arkitektur-aktivitet umiddelbart
inden arrangementet, hvor lokaludvalget kan fortælle om

• ønsket om bevarende lokalplaner
• ønsket om at nye huse i Indre By har en arkitektur, der er tilpasset omgivelserne
• ønsket om at bevare og renovere huse i den eksisterende by, fremfor at rive dem ned
• eksempler på god arkitektur i den eksisterende by.

Lokaludvalget skal udpeger en tovholder til at planlægge og gennemføre aktiviteten.
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Økonomi

Teknik- og Miljøforvaltningen har afsat 500.000 kr. til projektet, som dækker alle bydele. Heraf
forventes ca. halvdelen at gå til faciliteter som madtelt, borde/bænke, toiletter m.v.

Såfremt der er behov for yderligere penge, skal disse afsættes lokalt af f.eks. lokaludvalg, kulturhuse
osv.

Der planlægges også med indtægter fra deltagerbetaling for maden. 

Videre proces

Sekretariatet orienterer Teknik- og Miljøforvaltningen om lokaludvalgets beslutning.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Gunna Starck og Sally Mountfield til at undersøge,
• hvad der forventes af lokaludvalget, hvis det giver tilsagn om at være medvært for

en Københavner-picnic den 11. juni 2023 i Indre By.
• hvad det vil koste borgerne at deltage i picnicen. 

2. Lokaludvalget besluttede en bruttoliste med steder, hvor picnicen kan afholdes, som
omfatter:

• Sankt Pauls Plads
• et sted på Fæstningsringen
• Püchlers Bastion i Østre Anlæg
• Churchillparken
• Søren Kierkegaards Plads
• Charlotte Ammundsens Plads
• Bygningskulturens Hus i Borgergade
• Havnefronten
• Larsbjørnsstræde
• Kastaniegården
• Axeltorv
• Heerups Have
• Pisserenden
• Bryghuspladsen ved BLOX
• Magstræde-Snaregade
• Dyrkøb
• Bispetorvet
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Administrationsgrundlag for udeserveringer (2022-0280770)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om behovet for et nyt
administrationsgrundlag for udeserveringer mm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget

• at der behov for et nyt administrationsgrundlag for udeserveringer, som i højere grad end det
nuværende administrationsgrundlag tager hensyn til naboer til udeserveringer samt til
tilgængelighed

• at der skal gebyr på udeservering for at styre udviklingen
• at kontrollen med udeserveringer skal styrkes

jf. medlemsforslaget nedenfor..

Problemstilling

Medlemsforslag fra Mads Aarup:

"Stræderne og Strøgets Beboerforening beder lokaludvalget tage følgende to spørgsmål vedr.
udeservering op med forvaltningen: 

1. I et svar til Stræderne og Strøgets Beboerforening (SSBF) fra Line Barfod vedr. udeservering,
skriver hun, at hun er klar over, at beboerne har gener fra udeservering, og at hun derfor vil
arbejde for et "fælles administrationsgrundlag". Hun skriver endvidere, at hun vil foreslå, at der
skal genindføres gebyr for udeservering. Lokaludvalget bedes opfordre Teknik- og
Miljøudvalget - og evt. Borgerrepræsentationen - til at gennemføre Line Barfods forslag om
"fælles administrationsgrundlag" samt gebyr for udeservering.

2. SSBF foreslår, at der skrides hårdere ind - med sanktioner ved etablering af ulovlig
udeservering. Der hersker lovløse tilstande på området, og der er både eksempler på årtier
lange fortovsarrangementer såvel som løbende ny eksempler på udeserveringer uden
tilladelse."

Mads Aarup henviser til svaret den 16. juni 2022 fra teknik- og miljøborgmester Line Barfod
til Stræderne og Strøgets Beboerforening. Svaret med et notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen ses i
bilaget.
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Løsning

Jf. medlemsforslaget ovenfor foreslår formanden, at lokaludvalget bemyndiger ham til at skrive til
Teknik- og Miljøudvalget

• at der behov for et nyt administrationsgrundlag for udeserveringer, som i højere grad end det
nuværende administrationsgrundlag tager hensyn til naboer til udeserveringer samt til
tilgængelighed

• at der skal gebyr på udeservering for at styre udviklingen
• at kontrollen med udeserveringer skal styrkes.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Punkt 10  "Administrationsgrundlag for udeserveringer" og punkt 11 "Udeservering og udvidet
udeservering" blev behandlet samlet.

 

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalgets henvendelse
til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at lokaludvalget ønsker dialog
med Teknik- og Miljøforvaltningen om indholdet i et nyt administrationsgrundlag.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalget skal
foreslå Teknik- og Miljøudvalget, at udeserveringsarealer markeres.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at ressourcerne til
håndhævelse af administrationsgrundlaget skal stå mål med antallet af udeserveringer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalgets henvendelse
til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at det er tankevækkende, hvilke
ressourcer der bruges på at køre varer til restaurationer i Indre By, der mestendels servicerer
folk, som kommer kørende udefra til Indre By for at forbruge disse varer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalgets henvendelse
til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at erhvervene skal
ligebehandles for så vidt angår betaling for anvendelse af kommunale arealer; dvs. at der skal
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indføres en afgift for etablering af udeserveringer på kommunale arealer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Peter Muchinsky om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at der skal
sanktioneres overfor restauratører, som overtræder reglerne for udeserveringer eller som har
etableret en udeservering uden tilladelse; fx. ved fratagelse af bevillingen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kren Nielsen om, at lokaludvalgets henvendelse til
Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at en tilladelse til udeservering
ikke skal fornys automatisk, men at der skal ske en konkret vurdering af restauratørens evne og
vilje til a overholde vedkommendes bevilling og reglerne for udeservering.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kren Nielsen om, at lokaludvalgets henvendelse til
Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at man ikke skal tillade barer i
gaderummet. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at udeserveringer
optager en stadig større del af Gammel Strand.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalgets henvendelse
til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at det af tilladelser til
udeserveringer skal fremgå, at restauratørerne af hensyn til klimaet og el-forbruget ikke må
opsætte varmelamper og lignende.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Peter Muchinsky om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at det af tilladelser
til udeserveringer skal fremgå, at restauratørerne af hensyn til klimaet og el-forbruget ikke må
opsætte højtalere udendørs.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at klager over en
udeservering skal have vægt i et vist antal år, når en ansøgning om udeservering skal vurderes.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at kontrollen af
udeserveringer skal ske, når udeserveringerne benyttes, fx omkring kl. 19.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lean Milo om, at lokaludvalgets henvendelse til
Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde et  spørgsmål om, hvorvidt man med Vejlovens § 64
kan politianmelde ejere af ejendomme med restaurationer, der ikke overholde reglerne for
udeservering. I Vejlovens § 64 står der, at i byer og bymæssige områder kan vejmyndigheden
efter forhandling med politiet bestemme, at grundejere, hvis ejendom grænser op til en offentlig
vej eller sti, skal snerydde, glatførebekæmpe og renholde fortov og sti ud for ejendommen.
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Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget, at der behov for
et nyt administrationsgrundlag for udeserveringer, som i højere grad end det nuværende
administrationsgrundlag tager hensyn til naboer til udeserveringer samt til tilgængelighed.
Formanden inddrage ovennævnte tiltrådte ændringsforslag i henvendelsen.

2. Lokaludvalget bemyndigede formandskabet til at søge foretræde for Teknik- og Miljøudvalget i
sager om udeserveringer på udvalgets dagsordener i 2022 og 2023.

3. Lokaludvalget besluttede at bemyndige formanden til at anmode Teknik- og Miljøudvalget om,
at man undlader at forlænge en ordning med udvidet udeservering uden at have styr på, hvad
der sker i byrummet, og hvordan det påvirker berørte beboere.

4. Lokaludvalget besluttede at bemyndige formanden til at anmode Teknik- og Miljøudvalget om,
at man ser på, hvordan Kommunen kan få bedre styr på, hvordan udeserveringen fungerer i
dag og øger kontrollen. Han henviser til registreringerne af udeserveringer, som Sally
Mountfield har foretaget. Se bilagsoversigten.

Bilag
1. Mail 16. juni 2022 fra teknik- og miljøborgmesteren
2. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen, der var vedhæftet mailen 16. juni 2022 fra teknik- og
miljøborgmesteren
3. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen på kommunens hjemmeside om vilkår for
udendørsserveringer
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  Udeservering og udvidet udeservering (2022-0280694)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det skal anmode Kommunen om at undlade at
forlænge en ordning med udvidet udeservering uden at have styr på, hvad der sker i byrummet, og
hvordan det påvirker berørte beboere. Derudover skal lokaludvalget drøfte og beslutte, om det skal 
foreslå Kommunen, at man ser på, hvordan man kan få bedre styr på, hvordan udeserveringen
fungerer i dag og øger kontrollen.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, om lokaludvalget skal rette henvendelse til
Kommunen og anmode om, at man undlader at forlænge en ordning med udvidet udeservering
uden at have styr på, hvad der sker i byrummet, og hvordan det påvirker berørte beboere.

2. at Indre By Lokaludvalg foreslår Kommunen, at man ser på, hvordan man kan få bedre styr på,
hvordan udeserveringen fungerer i dag og øger kontrollen.

Problemstilling

Jf. bilaget foreslår lokaludvalgsmedlemmerne Marietta Bonnet og Sally Mountfield,

• at lokaludvalget retter henvendelse til Kommunen og anmoder om, at man undlader at forlænge
en ordning med udvidet udeservering uden at have styr på, hvad der sker i byrummet, og
hvordan det påvirker berørte beboere.

• at lokaludvalget foreslår Kommunen, at man ser på, hvordan man kan få bedre styr på, hvordan
udeserveringen fungerer i dag og øger kontrollen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om lokaludvalget skal rette henvendelse til
Kommunen og anmode om, at man undlader at forlænge en ordning med udvidet udeservering uden
at have styr på, hvad der sker i byrummet, og hvordan det påvirker berørte beboere.

Formanden foreslår også, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om det skal foreslå Kommunen, at
man ser på, hvordan man kan få bedre styr på, hvordan udeserveringen fungerer i dag og øger
kontrollen.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Bilag

0. Link til kommunens hjemmeside om udvidet udeservering i 2022:

https://www.kk.dk/erhverv/gadesalg-butikker-og-restauranter/butik-cafe-og-restaurant/udvidet-udeservering-2022

Beslutning
Punkt 10  "Administrationsgrundlag for udeserveringer" og punkt 11 "Udeservering og udvidet
udeservering" blev behandlet samlet.

 

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalgets henvendelse
til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at lokaludvalget ønsker dialog
med Teknik- og Miljøforvaltningen om indholdet i et nyt administrationsgrundlag.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalget skal
foreslå Teknik- og Miljøudvalget, at udeserveringsarealer markeres.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at ressourcerne til
håndhævelse af administrationsgrundlaget skal stå mål med antallet af udeserveringer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalgets henvendelse
til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at det er tankevækkende, hvilke
ressourcer der bruges på at køre varer til restaurationer i Indre By, der mestendels servicerer
folk, som kommer kørende udefra til Indre By for at forbruge disse varer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalgets henvendelse
til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at erhvervene skal
ligebehandles for så vidt angår betaling for anvendelse af kommunale arealer; dvs. at der skal
indføres en afgift for etablering af udeserveringer på kommunale arealer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Peter Muchinsky om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at der skal
sanktioneres overfor restauratører, som overtræder reglerne for udeserveringer eller som har
etableret en udeservering uden tilladelse; fx. ved fratagelse af bevillingen.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kren Nielsen om, at lokaludvalgets henvendelse til
Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at en tilladelse til udeservering
ikke skal fornys automatisk, men at der skal ske en konkret vurdering af restauratørens evne og
vilje til a overholde vedkommendes bevilling og reglerne for udeservering.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kren Nielsen om, at lokaludvalgets henvendelse til
Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at man ikke skal tillade barer i
gaderummet. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at udeserveringer
optager en stadig større del af Gammel Strand.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalgets henvendelse
til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at det af tilladelser til
udeserveringer skal fremgå, at restauratørerne af hensyn til klimaet og el-forbruget ikke må
opsætte varmelamper og lignende.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Peter Muchinsky om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at det af tilladelser
til udeserveringer skal fremgå, at restauratørerne af hensyn til klimaet og el-forbruget ikke må
opsætte højtalere udendørs.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at klager over en
udeservering skal have vægt i et vist antal år, når en ansøgning om udeservering skal vurderes.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalgets
henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde en bemærkning om, at kontrollen af
udeserveringer skal ske, når udeserveringerne benyttes, fx omkring kl. 19.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lean Milo om, at lokaludvalgets henvendelse til
Teknik- og Miljøudvalget skal indeholde et  spørgsmål om, hvorvidt man med Vejlovens § 64
kan politianmelde ejere af ejendomme med restaurationer, der ikke overholde reglerne for
udeservering. I Vejlovens § 64 står der, at i byer og bymæssige områder kan vejmyndigheden
efter forhandling med politiet bestemme, at grundejere, hvis ejendom grænser op til en offentlig
vej eller sti, skal snerydde, glatførebekæmpe og renholde fortov og sti ud for ejendommen.

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget, at der behov for
et nyt administrationsgrundlag for udeserveringer, som i højere grad end det nuværende
administrationsgrundlag tager hensyn til naboer til udeserveringer samt til tilgængelighed.
Formanden inddrage ovennævnte tiltrådte ændringsforslag i henvendelsen.
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2. Lokaludvalget bemyndigede formandskabet til at søge foretræde for Teknik- og Miljøudvalget i
sager om udeserveringer på udvalgets dagsordener i 2022 og 2023.

3. Lokaludvalget besluttede at bemyndige formanden til at anmode Teknik- og Miljøudvalget om,
at man undlader at forlænge en ordning med udvidet udeservering uden at have styr på, hvad
der sker i byrummet, og hvordan det påvirker berørte beboere.

4. Lokaludvalget besluttede at bemyndige formanden til at anmode Teknik- og Miljøudvalget om,
at man ser på, hvordan Kommunen kan få bedre styr på, hvordan udeserveringen fungerer i
dag og øger kontrollen. Han henviser til registreringerne af udeserveringer, som Sally
Mountfield har foretaget. Se bilagsoversigten.

Bilag
1. Medlemsforslag fra Marietta Bonnet og Sally Mountfield
2. Udeserveringer i Nørre Kvarter registreret 30. august – 3. september 2022
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  Det lokale miljøarbejde i 2023 (2022-0283956)

Lokaludvalget skal drøfte, hvad det skal med i årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2023.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvad der skal med årsplanen for det lokale miljøarbejde i
2023.

 

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal senere i år vedtage en årsplan for det
lokale miljøarbejde i 2023 i Indre By og på Christianshavn. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvad der skal med i årsplanen for det lokale
miljøarbejde i 2023. Der er tale om en indledende drøftelse, hvor lokaludvalgets medlemmer kan
byde ind med forslag til indholdet i årsplanen.

I bilaget ses et oplæg til årsplan fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Årsplanen skal gennemføres af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn jf. driftsstøtteaftalen, som
lokaludvalget godkendte i mødet den 18. august 2022.

 

Økonomi

I 2022 har Københavns Kommune betalt 733.597 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele. Derudover har
Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg betalt hhv. 680.000 kr. og 135.000 kr. til den
lokale miljøopgave i 2022. Pengene er overført til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

I henhold til driftsstøtteaftalen, der gælder for 2023 og 2024, skal støtten fra Københavns Kommune
dækker basisudgifter i Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, mens støtten fra lokaludvalgene
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fastsættes år for år inden årets start og dækker udgifterne til konkrete projekter, der aftales i
årsplanen for det lokale miljøarbejde.

Videre proces

På baggrund af drøftelsen i Indre By Lokaludvalg den 15. september og i Christianshavns
Lokaludvalg den 28. september 2022 aftaler Miljøpunkt Indre By & Christianshavn et forslag til
årsplan for det lokale miljøarbejde i 2023 med de to lokaludvalgs formandskaber. Forslaget
forelægges lokaludvalgene til godkendelse. Lokaludvalgene skal senest i deres december-møder
godkender årsplanen.

Beslutning

Lokaludvalget drøftede, hvad der skal med i årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2023. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Årsplanen kan stå for et økologisk grønt-marked på Højbro Plads.
• Man kan ikke tage ud i naturen. Der er ikke natur på landet. Naturen er i byerne.
• Årsplanen kan omfatte etablering af en grøn rute gennem byen for dyr.
• Årsplanen kan omfatte fremme af grønne facader.
• Årsplanen kan omfatte forureningsmålinger.
• Årsplanen kan omfatte grønne aktiviteter med borgerinvolvering.
• Årsplanen kan omfatte dokumentation af menneskeskabt støj, herunder støj fra

ventilationsanlæg i restauranter mv.
• Årsplanen kan omfatte temaerne sundhed, støj, luft og mobilitet.
• Betalingerne af driftsstøtten til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn skal aftales, så

Miljøpunktet har sikkerhed for, at der er penge til husleje og lønninger.

Bilag
1. Oplæg fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn til temaer og indsatser i årsplan for det lokale
miljøarbejde inkl. bilag 1
2. Bilag 2 til oplægget fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  Hjemløshed i Indre By (2022-0252473)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte, hvordan hjemløsheden opleves i Indre By og hvordan man i Indre
By kan være med til at bekæmpe hjemløsheden i København. Dette med henblik på at sende
lokaludvalgets bemærkninger til socialborgmesteren.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvordan hjemløsheden opleves i Indre By og hvordan man i
Indre By kan være med til at bekæmpe hjemløsheden i København.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende de bemærkninger, som lokaludvalget
måtte have til sagen, til socialborgmesteren. 

Problemstilling

Denne sag var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 18. august 2022, men lokaludvalget
behandlede ikke sagen.

 

Folketinget forventes inden sommerferien at vedtage et lovforslag, som udmønter dele af
regeringsaftalen om ”Fonden for blandede byer – flere billige boliger og en vej ud af hjemløshed”.
Lovforslaget åbner mulighed for, at kommunen kan søge om statslige tilskudsmidler til midlertidigt og
varigt at nedsætte huslejen i almene familieboliger, så flere almene boliger bliver tilgængelige for
hjemløsemålgruppen. Det er en betingelse for at få del i de statslige tilskudsmidler, at kommunerne
udarbejder en plan for bekæmpelse af hjemløshed og indgår en aftale om kommunal anvisning til
relevante familieboliger. 

Socialudvalget vedtog den 22. juni 2022 planen for bekæmpelse af hjemløshed i København, der ses
i bilaget. Planen blev godkendt af Borgerrepræsentationen den 25. august 2022. Se indstilling og
beslutningen her: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-25082022/referat/punkt-25

Byudviklingsgruppen oplever, at mange hjemløse samles i Indre By. Det kan være ved stationer eller
i parker. For nogle år tilbage var der små lejre, af udenlandske hjemløse, hvilket blev meget
debatteret. Det har også været debatteret, at biblioteker tiltrækker hjemløse. Det er forhold, som ikke
nævnes i planen for bekæmpelse af hjemløshed i København.
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Byudviklingsgruppen ønsker derfor, at lokaludvalget drøfter, hvordan hjemløshed opleves i Indre By
med henblik på at kvalificere planen for bekæmpelse af hjemløshed i København.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvordan hjemløsheden opleves i Indre By og hvordan
man i Indre By kan være med til  at bekæmpe hjemløsheden i København.

Han vil sende de bemærkninger, som lokaludvalget måtte have til sagen i lokaludvalgsmødet den 15.
september 2022, til socialborgmesteren. 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Det forventes, at planen for bekæmpelse af hjemløshed i København første gang skal bruges til
ansøgning om midler i det tidlige efterår 2022. Når de forskellige indsatser under planens temaer
konkretiseres yderligere, vil Socialudvalget blive forelagt en mere udbygget plan. Dette kan fx være i
forbindelse med, at der gives en status på pilotprojektet i løbet af efteråret.

Beslutning
Sagen blev ikke behandlet.

Bilag
1. Plan for bekæmpelse af hjemløshed i København
2. Kommentar fra lokaludvalgsmedlem Sally Mountfield om hjemløshed
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  Forretningsorden for Indre By Lokaludvalg (2022-0109434)

Indre By Lokaludvalg skal godkende sin forretningsorden.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender forretningsordenen, der ses i bilaget, med to tilføjelser:
1. Dem, der ønsker at komme med forslag eller stille spørgsmål til lokaludvalget under

dagsordenspunktet "åben spørgetid", har maksimalt 10 minutter til rådighed.
2. Man må kun sige noget under dagsordenspunktet "Åben spørgetid", hvis man inden kl.

16.00 dagen før et lokaludvalgsmøde har meddelt sekretariatet, at man agter at gøre brug
af denne mulighed.   

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal have en forretningsorden for sit virke. Forretningsordenen sikrer, at arbejdet i
lokaludvalget forløber på en hensigtsmæssig måde.

Tidligere beslutninger

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møder den 7. april, 5. maj, 9. juni og 18. august 2022.

I mødet den 7. april 2022 godkendte lokaludvalget forretningsordenen, der ses i bilaget.
Forretningsordenen skulle godkendes endeligt ved 2. behandlingen i mødet den 5. maj 2022, men
sagen blev udsat til mødet den 9. juni 2022.

Forud for mødet den 9. juni 2022 varslede lokaludvalgsmedlem Gunna Starck ændringsforslag til
forretningsordenen jf. nedenfor. I mødet den 9. juni 2022 udsatte lokaludvalget behandlingen af
sagen til lokaludvalgsmødet den 18. august 2022. Sagen blev ikke behandlet i lokaludvalgsmødet
den 18. august 2022.

 

Medlemsforslag fra Gunna Starck
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Forslag fra Gunna Starck relaterer sig til brevet fra lokaludvalgsmedlem Marianne Halkjær, der ses i
bilaget.

Fra Gunna Starck:
"Jeg er enig med Marianne Halkjær for så vidt angår styringen af møderne.

Jeg er ikke enig i, at lokaludvalget ikke skal kunne flytte sagerne fra b-sager til a-sager. Som
udgangspunkt er alle sager a-sager, og formandskabets vurdering af, hvad der kan vedtages uden
debat - netop for at spare tid - skal af demokratiske grunde naturligvis kunne prøves i forsamlingen.

Hvad angår styringen af møderne, vil jeg foreslå, at vi opererer med 1., 2., osv-gangstalere, således,
at 1.-gangstalere kommer før 2.-gangstalere og så fremdeles. Selv bestræber jeg mig på, at holde ét
indlæg ved punktets start og kun bede om ordet igen direkte adspurgt eller ved misforståelser, men
det er mit indtryk, at visse medlemmer først under behandlingen af punktet danner sig en mening og
derefter beder om ordet flere gange, når noget falder dem ind. For så vidt angår forslag B, synes jeg,
at det må komme an på en prøve. Hvis det ikke hjælper på talelysten, kan vi stryge tilføjelsen igen.
Det er ikke noget større arbejde at operere med flere talerlister, men måske skulle en anden end
formanden have den opgave, så han (det er jo en han!) kun skal koncentrere sig om det, og
formanden bedre kan samle op på debatten.

Jeg vil derfor foreslå, at der til forretningsordenen tilføjes følgende:

A) §2, stk 2, 2. afsnit: “- - 22.30, efter hvilket tidspunkt, der ikke kan træffes beslutninger.”

B) § 4, stk 7, efter ledelse tilføjes. Der føres en talerliste, således at 1.-gangstalere kommer før
2.-gangstalere, 2.-gangstalere før 3.-gangstalere og så fremdeles."

 

Medlemsforslag fra Jep Loft

Mail fra lokaludvalgsmedlem Jep Loft den 10. juni 2022:

"Til punktet om forretningsorden vil jeg gerne foreslå, at talere i åben spørgetid kun får 10 minutter til
at fremføre deres budskab. Sådan er det, når man får foretræde for Teknik- og Miljøudvalget. Vi
brugte 70 minutter i går på tre indlæg, der hver kunne være leveret på 5 minutter. Til gengæld fik jeg
besked på at fatte mig i korthed om pkt 13. Der er ikke rimeligt."

 

Løsning

Kommentarer til forslagene fra Marianne Halkjær og Gunna Starck

Lokaludvalgsmedlem Marianne Halkjær har stillet forslag om, at lokaludvalgsmøderne slutter kl.
21.30. Hun har desuden stillet forslag om mødeledelsen. Se bilaget.
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Formanden har forståelse for forslaget, men erfaringen er, at lokaludvalgets dagsordener som regel
indeholder så mange punkter, at møderne sjældent kan afsluttes inden kl. 21.30. Lokaludvalgets
medlemmer kan dog medvirke til at gøre møderne mere effektive jf. bemærkningerne nedenfor.  

For så vidt angår forslag A fra Gunna Starck vil formanden bestræbe sig på at afslutte
lokaludvalgsmøderne kl. 22.00 og senest kl. 22.30. Det kan have som konsekvens, at sager må
udsættes til et efterfølgende lokaludvalgsmøde. Formanden mener dog, at der skal være fleksibilitet
med hensyn til, hvornår møderne afsluttes, hvorfor der ikke bør stå noget i forretningsordenen om
hvilket tidspunkt, der lukkes for at træffe beslutninger. For at få effektive møder henstiller formanden
til

• at lokaludvalgsmedlemmerne afholder sig fra at gentage sig selv eller andre
lokaludvalgsmedlemmer

• at lokaludvalgsmedlemmerne afholder sig fra at bevæge sig for langt fra kernen i det, en given
sag handler om, i deres indlæg, og herunder afholder sig fra at fortælle anekdoter og lignende

• at lokaludvalgsmedlemmerne afholder sig fra at holde lange indlæg.

For så vidt angår forslag B fra Gunna Starck ønsker formanden fleksibilitet med hensyn til, hvordan
talerlisten skal føres, hvorfor der ikke bør stå noget om det i forretningsordenen.

 

Forslag om "Åben spørgetid"

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender forslaget fra Jep Loft om, at dem, der under
dagsordenspunktet "Åben spørgetid" ønsker at komme med forslag eller stille spørgsmål til
lokaludvalget, maksimalt skal have 10 minutter til rådighed.

Derudover foreslår formanden, at man kun må kun sige noget under dagsordenspunktet "Åben
spørgetid", hvis man inden kl. 16.00 dagen før et lokaludvalgsmøde har meddelt sekretariatet, at man
agter at gøre brug af denne mulighed.   

Økonomi

Intet.

Videre proces

Hvis lokaludvalget vedtager ændringer til forretningsordenen, der ses i bilaget, skal
forretningsordenen vedtages endeligt ved 2. behandlingen i lokaludvalgsmødet den 13. oktober 
2022.

Hvis lokaludvalget ikke vedtager ændringer til forretningsordenen, der ses i bilaget, gælder
forretningsordenen fra tidspunktet, hvor lokaludvalget godkender den, eftersom 1. behandlingen af
forretningsordenen foregik i mødet den 7. april 2022.
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Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte forretningsordenen, der ses i bilaget, med følgende tilføjelse:
Dem, der ønsker at komme med forslag eller stille spørgsmål til lokaludvalget under
dagsordenspunktet "Åben spørgetid", har maksimalt 10 minutter til rådighed.
  

 

Bilag
1. Brev fra Marianne Halkjær
2. Forretningsordenen, som lokaludvalget vedtog ved 1. behandlingen den 7. april 2022 (dateret 9.
juni 2022)
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0235338)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning. 

Problemstilling

Faste arbejdsgrupper

• Byudviklingsgruppen
• Bylivsgruppen
• Puljegruppen

Andre arbejdsgrupper

• Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
• Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
• Arbejdsgruppe om udvikling af Kulturhuset Indre By
• Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
• Arbejdsgruppe om kvarterplaner for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret
• Bydelsplan-gruppen.

Kontaktgrupper

• Kultur
• Idræt, sundhed og ældre
• Turisme
• Erhverv
• Socialområdet
• Børn og unge
• Integration

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

• Middelalderbyen
• Metropolzonen
• Nansensgade-kvarteret
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• Øster Farimagsgade-kvarteret
• Østerport
• Frederiksstaden og Nyboder
• Gammelholm og Nyhavn

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• By & Havns følgegruppe vedr. Lynetteholm
• By & Havns forum for lokaludvalg
• Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. Masterplan Åboulevard
• Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. mindre trafik i Middelalderbyen
• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
• Miljøpunkt Indre By & Christianshavns referencegruppe vedr. affaldssortering
• Kultur- og Fritidsforvaltningens følgegruppe vedr. vandkulturhus på Papirøen
• Godsnetværket under Teknik- og Miljøforvaltningen.

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Sagen blev ikke behandlet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Høringssvar om strategi og handleplan for biodiversitet (2022-0280859)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om Strategi
2022-2050 og Handleplan 2022-2025 for biodiversitet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen
om Strategi 2022-2050 og Handleplan 2022-2025 for biodiversitet, der fremgår af
løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Strategi 2022-2050 og handleplan 2022-2025 for biodiversitet er i offentlig høring på Bliv
Hørt-portalen i perioden 23. juni-18. september 2022.

I strategien tages de første skridt til, hvordan Københavns Kommune i samarbejde med byen,
løbende frem mod 2050 sikre en by med højere biodiversitet. Dette skal bl.a. ske ved at vende
tilbagegangen af arter i København, sikre alle københavnere bedre adgang til natur og
naturoplevelser, samt sikrer viden, uddannelse, samarbejder og fællesskaber om biodiversitet.

 

Løsning

Forslaget nedenfor til høringssvar er baseret på et udkast, som Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
har sendt til Christianshavns Lokaludvalg og Indre By Lokaludvalg.

"Vi takker for muligheden for at blive hørt i forbindelse med ’Forslag til biodiversitet i København’.

Strategien indeholder mange gode elementer, som vi ser frem til, bliver udfoldet i praksis. Den
vigtigste forudsætning for at skabe en by med øget biodiversitet, er at bevare den eksisterende natur
og de arter, der er knyttet hertil. Heldigvis er dette også første tema i strategien.

Særligt er de eksisterende gamle træer af stor betydning for biodiversiteten, hvorfor konkrete
målsætninger herfor kunne være ønskeligt. Gerne målsætninger, der fx følger op på målsætningerne
i Københavns Kommunes træpolitik 2018-2025 samt i Strategi for bynatur 2015-2025. Heri står fx, at
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´20 % af Københavns samlede areal er dækket af trækroner’. Vi vil opfordre til, at Københavns
Kommune sigter efter et ambitionsniveau som i Frederiksberg Kommunes træpolitik, hvori der står, at
alle borgere skal kunne se et træ fra deres vindue.

Formuleringen i forslag til Biodiversitet i København - ’I år 2050 er Københavns økosystemer
modstandsdygtige og tilstrækkeligt beskyttede’ - er en fin, overordnet strategi og formulering, men
handleplanen siger desværre ikke noget om, hvordan målsætningen med strategien opfyldes i
praksis. Måske kunne der udarbejdes konkrete målsætninger for at udvikle byens grønne områder,
som løbende kunne formidles og give mulighed for borgere og andre interessenter at følge indsatsen
og endog bidrage til at opfylde målsætningen. Det kunne fx være ’areal dækket af trækroner’, ’antal
af gamle træer over 50 år i en park’, ’antal af forskellige insekter’, ’antallet af forskellige planter’ –
hvor er vi, hvad skal der fortsat til for at nå målet. Der er mange muligheder.

Kommunens plan om at undersøge og kortlægge biodiversiteten på kommunale arealer og i
byudviklingsområder, som kan skabe overblik over byens samlede biodiversitet og danne baggrund
for mere konkrete målsætninger er et godt skridt på vejen.

Kommunen har allerede i ’Strategi for bynatur’ beskrevet, at kortlægning af eksisterende
naturværdier i København bl.a. skal gennemføres i samarbejde med borgere og grønne
interesseorganisationer. Det ser vi frem til og bifalder, men opfordrer også til, at kortlægning af både
biodiversitet og naturværdier gennemføres hurtigst muligt og i et samarbejde mellem fagfolk,
interesseorganisationer og frivillige. Det er værd at bemærke, at det er skrøbeligt at overlade
naturpleje udelukkende til borgere og frivillige, uden deltagelse af personer med naturfaglig indsigt.

Forslaget om at ansætte biodiversitetskoordinatorer i de forskellige forvaltninger bifaldes. Man kunne
ønske, at det eksisterende samarbejdet mellem Danmarks Naturfredningsforening og Teknik- og
Miljøforvaltningen samt hele det netværk af fagpersoner, der er opbygget undervejs i forbindelse med
udarbejdelse af strategien, fik et forum, hvor drøftelsen af arbejdet med biodiversitet i København
fortsættes. Strategien nævner ingen visioner om at formidle skriftligt i form af fx skilte,
formidlingstavler mv., dog kunne disse i høj grad understøtte arbejdet med formidling af biodiversitet
til den brede befolkning og bidrage til en bedre forståelse af den nødvendige ændring af naturen i
byen fra meget plejet til mere vild, og at det i perioder kan se meget uplejet ud – og det kan være
godt for biodiversiteten.

Det er meget positivt, at strategien fokuserer på biodiversitet i Den Blå By - og dermed fokus på
vores ferske og salte vande. Et fokus der ikke er medtaget i ’Strategi for bynatur’.  Vand er
forudsætningen for liv og dermed en vigtig forudsætning for biodiversiteten. København kunne med
fordel blotlægge flere af de rørlagte vandledninger, til fordel for biodiversiteten og samtidig øge den
rekreative oplevelse for menneskerne i byen. Den blå natur har og vil fortsat være et fokus
i https://naturibyen.com/ – Tjek ind i det grønne og ud i det blå.

I forhold til ønsket om fokus på viden og uddannelse, så bifaldes ideen om at skabe naturrige og
biologisk mangfoldige udearealer på kommunens folkeskoler og daginstitutioner. Det er vigtigt, at
natur og udeliv bliver en integreret del af børn og unges uddannelse. København har i forvejen
dygtige naturvejledere ansat på byens naturskoler, naturcentre og miljøskoler, som man kan tage
udgangspunkt i i forhold til at efteruddanne pædagoger og lærere. Man kunne ligeledes understøtte,
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at flere af byens bemandede legepladser blev udviklet som eksperimentale læringsrum ift. at øge
biodiversiteten i byen. Mange af disse befinder sig i Københavns grønne områder og parker. 

Strategien nævner ønsket om stilleområder. Det bifaldes, at der i København arbejdes mere
strategisk med stilleområder – til fordel for både dyr og mennesker. Man bør fx arbejde med at
udpege forsøgsområder, hvor stilheden var i fokus, hvor man kan håndhæve stilheden og smide
larmen ud. 

Generelt er strategien visionær, men også ukonkret. København er tætpakket, byen vokser, flere
arealer bebygges og nye indbyggere flytter til. I forvejen er København én af de storbyer i Norden,
der tilbyder færrest kvadratmeter grønt pr. indbygger. Vi har samtidig en visionær by med mange
både komplimenterende, men også forskelligrettede visioner, strategier og planer for udvikling af
byen. Der er med andre ord kamp om pladsen. Vi har turisme, et væld af arrangementer, der skal
anlægges sorteringspunkter, ladestationer til vores elbiler, plads til cykelparkering, flere
ungdomsboliger og skybrudssikre vores by. Det kræver alt sammen plads, som fortrænger plads til
natur og biodiversitet, hvis disse ikke indtænkes fra starten i byrummet.

Det bør være som med § 3 natur, f.eks. vandhuller, at hvis sådanne arealer nedlægges i forbindelse
med anlæg eller byggeri eller, skal der findes arealer til erstatning og anlægges ny natur. Med andre
ord er kampen om pladsen i fuld sving. Vi skal sammen huske, at det tit er naturen der taber i disse
kampe, derfor er det så vigtigt med konkrete målsætninger for at sikre mere natur og biodiversitet,
f.eks., at antallet af træer i byen øges. Her kunne man f.eks. genetablere handlingsplanen for
etablering af 100.000 træer i København frem mod 2025, med tilhørende støttemuligheder for
boligejere/foreninger/borgere, der ønsker at plante træer i byen, suppleret med flere Grønne facader i
København. Kataloget om, hvordan det gøres, findes på https://a21.dk/ under grønne facader.

Pleje og vedligehold af naturen er altafgørende for naturens kvalitet og fremtræden, hvorfor vi hilser
strategiens fokus på plejeindsats velkommen. Naturområderne skal plejes med fokus på at fremme
biodiversiteten, artsrigdom og naturoplevelser i byen. I ’Strategi for bynatur’ beskrives udførelse af et
pilotprojekt for langsigtet strategisk drift af bynatur, herunder strategisk prioritering af driftsmidler,
udskiftning og forbedring af bynatur og ressourcefordeling. Hensigten med pilotprojektet var på sigt at
implementere det i en større skala. Mon det forsøg er gennemført og kan implementeres i handleplan
for biodiversitet?

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Teknik- og Miljøforvaltningen forventer, at strategien og handleplanen for biodiversitet vedtages i
Borgerrepræsentationen i december 2022.

Bilag 

1. Link til høringsmaterialet på Bliv Hørt-portalen:

https://blivhoert.kk.dk/hoering/forslagene-biodiversitet-i-kobenhavn-strategi-2022-2050-med-tilhorende-handleplan-2022-2025

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om to ændringer i teksten:

• ..."flere af de rørlagte vandledninger"... ændres til "...flere af de rørlagte vandårer..."
• ...bemandede legepladser... ændres til "...personalebetjente legepladser...".

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om Strategi 2022-2050 og
Handleplan 2022-2025 for biodiversitet, der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte
ændringsforslag.
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Sikker skolevej ved Nyboder Skole (2022-0280780)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har
bemærkninger til et sikker skolevej-projekt ved Nyboder Skole.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har bemærkninger
til forvaltningens sikker skolevej-projekt ved Nyboder Skole.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt lokaludvalget om et høringssvar om et sikker skolevej-projekt
ved Nyboder Skole.

Projektet har til hensigt at forbedre trygheden på cykelstien ved en udvidelse. Ved at inddrage den 
ene kørebane af Øster Voldgade kan cykelstien blive væsentlig bredere. Med inddragelse af
kørebanen, vil der være god plads til de venstresvingende cyklister, samtidig kan de ligeud kørende
cyklister passere med god plads. Med en bredere cykelsti kan man passere cyklister, der afstiger
cyklen for an skolen.

Løsning

Sekretariatet har bedt lokaludvalget om bemærkninger om sagen til brug for et udkast til høringssvar.
Ingen har svaret.

Formanden foreslår, at lokaludvalget meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen, at det ikke har
bemærkninger til forvaltningens sikker skolevej-projekt ved Nyboder Skole.

Økonomi

Intet.

Videre proces

intet.
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Beslutning
Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget udtrykker undren over, at
forvaltningen prioriterer et sikker skolevej-projekt ved Nyboder Skole fremfor et sikker
skolevej-projekt ved Sølvgades Skole, hvor der er problemer med trafiksikkerheden for skolebørn, og
beder om en begrundelse herfor.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Kren Nielsen om, at lokaludvalget foreslår, at der etableres et
fodgængerfelt over Øster Voldgade i den nordlige side af krydset Øster
Voldgade-Kronprinsessegade.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget beder forvaltningen om en
status på de sikre skolevej-projekter, som lokaludvalget er blevet hørt om de seneste år.

Bilag
1. Notat om sikker skolevej-projekt Nyboder skole
2. Tegningsliste
Tegning 1 1018615
Tegning 2 1018615
Tegning 4 1018615
Tegning 13 1018615
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Fredning af Toldbygningen, Havnegade 44 (2022-0280784)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev til Økonomiudvalget, Teknik- og Miljøudvalget
og Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur om fredning af Toldbygningen, Havnegade 44.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet i løsningsafsnittet til Økonomiudvalget, Teknik- og
Miljøudvalget og Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur om Toldbygningen,
Havnegade 44.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Sven Perdrup:
"Toldbygningen, Havnegade 44, er naturligt at få fredet eller under alle omstændigheder
bevaringsværdig. Var det ikke en god idé at få sat en fredningssag i gang, således at intet arbejde
må påbegyndes inden en evt. fredning er afgjort?"

I følge https://www.indenforvoldene.dk/havnegade-44 er det en funkisbygning, som blev opført i 1937
som toldkammer efter tegninger af arkitekten Kristoffer Varming.

Bygningsfredning

Det er Slots- og Kulturstyrelsen, der freder bygninger, og som gennemfører fredningssagerne. Men
alle kan foreslå styrelsen, at en bestemt bygning bliver fredet. For at styrelsen kan vurdere et
fredningsforslag, skal man indsende fotografier både udefra og indefra af bygningens vigtigste rum.
Styrelsen vil også gerne have tegninger og oplysninger om bygningens alder, historie og eventuel
oplysninger om arkitekten.

Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur foreslår løbende bygninger til fredning.
Foreningen har en særlig status, som er skrevet ind i bygningsfredningsloven. Det betyder, at
styrelsen skal indlede fredningssager på baggrund af Landsforeningens forslag.

Enhver type bygning kan fredes. Men bygningen skal have så væsentlige arkitektoniske og/eller
kulturhistoriske værdier, at den har betydning på nationalt niveau. Det er med andre ord svært at få
en bygning fredet, og styrelsen gennemfører kun et lille antal fredningssager årligt. Det er
kommunerne, der skal sikre de mange velbevarede bygninger, som overvejende har lokal og regional
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betydning. De bevaringsværdige bygninger udpeges og beskyttes gennem kommunernes
planstrategier og lokalplanlægning.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Økonomiudvalget, Teknik- og Miljøudvalget
og Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur: 

"Indre By Lokaludvalg skal hermed foreslå, at Toldbygningen, Havnegade 44, fredes eller udpeges
som en bevaringsværdig bygning. Der er tale om en funkisbygning fra 1937, som ligger markant og
solitært på Havnegade-promenaden. Efter tiden som terminal for skibe til Malmø har bygningen tjent
som restaurant og spillested. Nu pågår der efter lokaludvalgets vurdering en ikke-lovlig omkalfatring
af bygningen, som vil ændre dens udtryk. Med en fredning eller ved at udpege bygningen som
bevaringsværdig kan myndighederne forhåbentlig få en dialog i gang med bygningens ejer om at
respektere bygningens særegne arkitektur.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte brevet i løsningsafsnittet til Økonomiudvalget, Teknik- og
Miljøudvalget og Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur om Toldbygningen,
Havnegade 44.
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INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Vesterbro Passage (2022-0283958)

Indre By Lokaludvalg skal tage status på Vesterbro Passage til efterretning. 

Indstilling

Formanden foreslår.

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på Vesterbro Passage til efterretning. Se nedenfor.

 

Problemstilling

Status på Vesterbro Passage

Med vedtagelsen af kommunens budget for 2022 blev det besluttet at arbejde videre med
muligheden for at planlægge en bypark i Vesterbro Passage. Første skridt i dette arbejde er en
trafikanalyse, der skal finde løsninger på, hvordan trafikken og herunder busserne kan omlægges
væk fra Vesterbro Passage. Desuden skal trafikanalysen finde en samlet, trafikal løsning for
nærområdet omkring Vesterbro Passage.

Økonomiforvaltningens har etableret en følgegruppe med deltagelse fra Indre By Lokaludvalg og
Vesterbro Lokaludvalg. Fra Indre By Lokaludvalg deltager Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og
Anton Skovle. Der har endnu ikke været afholdt møde i følgegruppen.

Medlemsforslag fra Jep Loft

Jeg foreslår, at Indre By Lokaludvalg sender følgende brev til Tivolis direktør:

”Mange tak for et godt og informativt møde den 1/9. Vi glæder os over, at der ikke er planer om et
hotel eller andet større byggeri.

Hvad angår planen om et parkanlæg i Vesterbros Passage, fik vi det indtryk, at Tivolis ønske om det
måske ikke længere er så udtalt, som det tidligere var. Vi vil gerne opfordre Dem til at opgive planen.

Vesterbros Passage var engang Københavns stolthed med Tivoli, National Scala, Palads, Wivex,
Palladium og Frascati samt sporvogne og busser. Den er stadig en flot storbygade. Man ved, hvad
man har, men det er usikkert, hvad man får, hvis den omdannes til park. Der er risiko for, at parken
bliver et inferno af pizzabakker, flasker og plastickrus – for ikke at tale om bræk, fækalier og urin.
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Kommunen vil ikke kunne renholde parken på samme høje niveau, som Tivoli renholdes. Hjemløse
kan slå sig ned, og den kan blive et utrygt sted. I dag er Tivoli en integreret del af Indre By, men
parken kan komme til at virke som en barriere, der afskærer Tivoli fra Indre By. Det er en risiko, som
det ikke er værd at løbe.

Mvh"

Jep Loft henviser til mødet den 1. september 2022 mellem lokaludvalget og Tivoli.

Løsning

Formandskabet foreslår, at lokaludvalget afventer kommunens udspil om Vesterbro Passage.
Formandskabet har en forventning om, at møderne i følgegruppen indkaldes med god varsel.
Eftersom der endnu ikke er indkaldt til møde, forventer formandskabet, at der tidligst holdes møde i
følgegruppen i november 2022.

Formandskabet foreslår desuden, at lokaludvalgets holdning til områderne omkring Tivoli, herunder
Vesterbro Passage, baseres på borgerdialog og på den offentlige debat, og at lokaludvalgets
holdninger kommer til udtryk i bydelsplanen for Indre By.

Med Dantes Plads og Palads som undtagelserne er formandskabet opmærksom på, at lokaludvalget
for tiden har relativt lille fokus på områderne omkring Tivoli. Formandskabet overvejer derfor
følgende, som kan give input til bydelsplanen:

• tre kvartersmøder med 1. beboerne mellem banen og Sankt Jørgens Sø, 2. beboerne i
Glyptotek-kvarteret og 3. beboerne mellem H.C. Andersens Boulevard og Vester Voldgade.

• et debatvognsarrangement på Axeltorv overfor Tivolis hovedindgang.

• En faciliteret debat på Facebook.

Bydelsplangruppen vil senere skulle tage stilling til, hvordan borgerdialogen med beboerne i
områderne omkring Tivoli skal foregå.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 100.000 kr. til bydelsplanarbejdet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på Vesterbro Passage til efterretning. 
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INDRE BY LOKALUDVALG

20.  B-sag: Gammel Strands fremtid (2022-0280726)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om Gammel Strands fremtid
for så vidt angår dens anvendelse til musikarrangementer mm.

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om Gammel
Strands fremtid for så vidt angår dens anvendelse til musikarrangementer mm., jf.
medlemsforslaget nedenfor.

 

Problemstilling

Medlemsforslag fra Sally Mountfield:

"1. Er Gammel Strand egnet til arrangementer - især musikarrangementer.

Pladsen er i virkeligheden ikke særlig stor til musikarrangementer som Fluidfestivalen, og indgår i en
kreds af bygninger, der sender støj rundt og ind i de smalle sidegader.

Hvad skete der med den evaluering og lydmålingerne, der blev udarbejdet efter sidste års festival.
Oplevelsen af niveauet var stort set på samme, som ved sidste årsfestival. Evalueringen har i hvert
ikke ændret hverken på arrangement eller lydniveau

Bygningerne står på pæle og er dermed meget følsomme over for rystelserne fra voldsomme bas,
som gjorde, at husene stod og vibrerede og rystede. Og det kan de gamlle 1700-tals hus ikke have
godt af, og hvoraf en stor del af husene inden i er bindingsværk .

Da renovationen ikke kunne komme til på grund af festivalen, skete der ikke renovering i en uge i den
del, hvor lastvogne, musiktelt, udstyr og tilskuere var placeret.

En repræsentant fra TMF oplyste, at forløbet af arrangementet var perfekt, og at der ingen klager
havde været under Fluid 2022. Og selv om alle tilladelser overholdes, som tilfældet var for Fluiden i
år, er det ikke i orden, at der gives tilladelse til at spille meget høj musik oven i købet i flere dage så
tæt op ad, hvor folk bor.

Jeg sendte efterfølgende en klage til TMF, som bl.a. svarede, at der kun var en eneste, der havde
klaget.

Det er jo ikke ensbetydende med, at vi ikke har været voldsomt generet. Jeg var en af dem, der ikke
klagede, men det gjorde jeg så efterfølgende. Vi var voldsomt belastede. De fleste af dem, vi kender,
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skyndte sig ud af byen, hvis de havde mulighed for det, eller opgav, fordi det, som de siger, jo
alligevel ikke nytter noget, der bliver jo ikke lyttet os beboere.

Jeg skrev til overborgmesteren, da opslaget om Fluiden blev sat op på døren, og spurgte, om det
virkelig kunne være sandt at afholde en 4-dages fest her på en relativt lille plads for fuld musik med
80-90 dB i mange timer, hvor folk bor. Men der kom aldrig et svar.

Har forgæves spurgt, om der er givet tilladelse til årligt tilbagevendende Fluidfestivaler?

Endnu en årsag til, at folk ikke klager, er, at der er svært at få oplysninger om, hvad et arrangement
må.

Man har for mange gange fået svaret: Du kan ikke klage over menneskestøj. Vores målinger viser
…… og selv i de tilfælde, hvor man får ret i, at der spillet for højt, eller noget var for stort, får
arrangementet tilladelse året efter. Det giver beboerne en opfattelse af, at der ikke nytter noget at
klage.

Det er altid belastende med store arrangementer, hvor folk bor. Men den største gene er ikke, at der
er folk på pladsen, men derimod den voldsomme musik, der spilles.

2. Forslag til brev til TMF:

Hvilken funktion skal Gammel Strand have fremover?

I dag bruges Gammel Strand til lidt af hvert – Metrostation, cykelparkering, håndværkerskure,
lastbiler, kassevogne, gennemkørsel af biler og cyklister, udeservering, spontanfester og enkelte
arrangementer, som primært er til for folk, der ikke bor på Gammel Strand og de nærliggende gader.

Pladsen har enkelte lokale tiltag som f.eks. et antikmarked, som ikke giver gener.

Det kunne være en smuk gammel plads – i øvrigt byens ældste sted – som i dag, udover de mange
kommercielle tiltag og parkering af lastbiler og kassevogne, ikke har nogen klar rolle eller indretning,
der afspejler, hvordan pladsen skal opfattes.

De mange lastbiler er både forurenende og giver lydgener og har forårsaget skader på træer, biler og
inventar.

Følgende illustrerer, hvad der sker på pladsen i dag:

• Efter metrobyggeriets afslutning og ombygningen af pladsen er der sket øget udeservering.
Udeserveringen fylder også om natten, fordi mange af stederne har møbler stående fremme
hele døgnet.

• I dagtimerne rykker udeserveringerne længere og længere ud på pladsen, så det er vanskeligt
for de mange lastbiler mv., cyklister og folk at komme frem og ind indimellem også livsfarligt.
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• Der er tilsyneladende ikke opsyn med, hvad det er for møblement, der opstilles. En stor del er
af temmelig tvivlsom karakter og ser decideret grimt ud. F.eks. liggestole med halvnøgne
mennesker. Hvorfor er der ikke regler for møbleringen på en i virkeligheden smuk plads.

• Der kommer lyd mange steder fra. Pladsen er omringet af store bygninger, der sender lyden
rundt og ind i de små gader, når der f.eks. spilles musik på Christiansborg Slotsplads,
Thorvaldsens Plads og diverse demonstrationer mm. Og nu også på Gammel Strand i
forbindelse med Fluidfestivalen.

• De mange arrangementer, der hvert sommerhalvår skylder ind over Middelalderbyen/Indre By,
som giver megen støj, musik, uro, parkeringsrestriktioner og mere eller mindre lukker byens
beboere inde – ofte med meget mangelfuld orientering eller slet ingen, så man skal selv finde
ud af, hvad der nu sker.

• Og hvis man skulle formaste sig til ikke at bruge sin bil i nogle dage og dermed ikke ser, at der
er parkeringsforbud, hvor man holder, får man en bøde eller får bilen fjernet – også uden
besked.

• Rigtig mange kæmpelastvogne og kassevogne parkerer på Gammel Strand hver dag med stor
forurening og støj til følge. Hvorfor har man ikke sørget for – som man har talt om i flere år nu –
at varerne bliver transporteret ind i byen i mindre el-biler?

• De mange små transportvogne, som kører varerne videre op i byen, larmer helt utroligt meget,
fordi fleste kører på metalhjul over brostenene, og når de kommer ind i de smalle gader larmer
de ikke mindre. Hvorfor er det ikke et krav, at de skal køre på gummihjul?

• Talte med en repræsentant fra kommunen på det nyligt afholdte Borgermøde om byrum og
trafikplanen i Middelalderbyen og spurgte om, hvorfor kommunen ikke forlangte, at distribution
af varer skete ved el-lastvogne og den videre distribution skete på gummihjul, blev der svaret,
at det kan kommunen ikke blande sig i! Hvorfor ikke. Det undrer os, når man tænker på, hvad
kommunen hiver ned over hovedet på os beboere.

• Alt dette gælder også for de kæmpelastbiler og ind imellem også turistbusser, der kører
gennem de små gader i Middelalderbyen, og som er nødt til at køre op på fortovene for at
komme igennem og på den måde får fortovene til at synke sammen.

• Eller som jeg oplevede, at man var nødt til at bestille Falck til at komme og flytte en bil, der
holdt lovligt på invalideparkeringspladsen i Naboløs, for at lastbilen kunne igennem.
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• I lørdags bakkede en af lastbilerne ind i en bil, der holdt på invalideparkeringspladsen i
Naboløs.

• Der er to træer på Gammel Strand. Det ældste er et ikonisk træ. Det andet er et mindre træ,
som inden for de sidste 10 år blevet væltet 2 gange af lastbiler. Jeg har af parkforvalteren fået
lovning på et nyt træ til efteråret, men har samtidig bedt om, at man fremover beskytter
træerne, som begge står meget udsat, f.eks. med en ring af bænke rundt om begge træer, som
ses mange andre steder i Middelalderbyen. Det var parkforvalteren lidt i tvivl, om det kunne
lade sig gøre. Det forstår jeg ikke, når jeg hører kommunen tale om den grønne by og
borgernes mulighed for ophold. De 2 og et 3. træ det eneste grønne, der er på brostenspladsen
sammen med udeserveringerne og lastbilerne.

• I forbindelse med Fluidfestivalen fik vi ikke tømt skraldespand i en uge, fordi renovationen ikke
kunne komme til på grund af Fluiden. Folk begyndte at sætte skraldet ved siden af til glæde for
rotterne.

• Skulpturen af Fiskerkonen på Gammel Strand, som er et symbol på Fisketorvet, står godt nok,
hvor den stod tidligere, men op ad elevatortårnet, så hun er nærmest er usynlig. Hvorfor kan
hun ikke flyttes lidt længere hen ad kajkanten, så vi igen kan få øje på hende?

Vi ser frem til jeres svar om, hvilke tanker kommunen har gjort sig om, hvorledes en af Københavns
ældste og fineste pladser igen kan komme til også at være smuk og harmonisk til glæde for
beboerne, men også for de mange, som gæster byen."

 

I bilaget ses Stræderne og Strøgets Beboerforenings evaluering af Fluid Festival i august 2022 på
Gammel Strand og svar fra Fluid Festival.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om
Gammel Strands fremtid for så vidt angår dens anvendelse til musikarrangementer mm., jf.
medlemsforslaget ovenfor.

 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Formanden skriver til Teknik- og Miljøudvalget om Gammel Strands fremtid.

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om Gammel
Strands fremtid for så vidt angår dens anvendelse til musikarrangementer mm., jf.
medlemsforslaget ovenfor.

 

Bilag
1. Stræderne og Strøgets Beboerforenings evaluering
2. Svar fra Fluid Festival
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INDRE BY LOKALUDVALG

21.  B-sag: Foretræde for Teknik- og Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget i sager om
events (2022-0283982)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formandskabet til at søge foretræde for Teknik- og
Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget i sager om events på de to udvalgs dagsordener i 2022 og
2023.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Indre By Lokaludvalg bemyndiger formandskabet til at søge foretræde for Teknik- og
Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget i sager om events på de to udvalgs dagsordener i
2022 og 2023.

Problemstilling

Det forventes, at Teknik- og Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget skal behandle sager om
events som Distortion, Tour de France, EURO 2020-fodboldmesterskabet og Pride i den kommende
tid.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger formandskabet til at søge foretræde for Teknik- og
Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget i sager om events på de to udvalgs dagsordener i 2022 og
2023.

Når en sag om en event er på dagsordenen for et af de to udvalg, vil formandskabet kun søge om
foretræde, hvis det vurderer, at et foretræde vil gavne Indre By. Formandskabet vil således ikke søge
foretræde i alle sager om events.

Udgangspunktet for formandskabets foretræde i sager om events er,

• at events skal spredes ud til andre bydele eller kommuner og ikke nødvendigvis skal holdes i
Indre By

• at events i Indre By i langt højere grad end nu skal tage hensyn til beboerne i bydelen.

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Se ovenfor.

Bilag

1. Link til oversigt over kommende sager på Teknik- og Miljøudvalgets dagsorden:

https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/97dd7156-52ea-45f1-90b6-7919235bcebc/8c6cd492-0720-414d-8556-3fe56e04ca80-bilag-4_0.pdf

Oversigten er i referatet af Teknik- og Miljøudvalgets møde den 29. august 2022.

 

2. Link til oversigt over kommende sager på Kultur- og Fritidsudvalgets dagsorden:

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-26082022/referat/punkt-10

Oversigten er i referatet af Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 26. august 2022.

 

3. Link til sagen "Afrapportering og evaluering af Copenhagen 2021", som Kultur- og Fritidsudvalget
behandlede den 26. august 2022:

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-26082022/referat/punkt-9

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formandskabet til at søge foretræde for Teknik- og Miljøudvalget
og Kultur- og Fritidsudvalget i sager om events på de to udvalgs dagsordener i 2022 og 2023.
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INDRE BY LOKALUDVALG

22.  B-sag: Medlemsforslag om at brænde affald i stedet for at sortere det (2022-0283968)

Indre By Lokaludvalg skal tage til efterretning, at lokaludvalget ikke har tilstrækkelige oplysninger til at
kunne drøfte et medlemsforslag fra Niels Kongshaug om, hvorvidt affald bør brændes eller sorteres.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg tager til efterretning, at lokaludvalget ikke har tilstrækkelige oplysninger
til at kunne drøfte et medlemsforslag fra Niels Kongshaug om, hvorvidt det er mere fornuftigt at
brænde affald i den kommende vinter i stedet for at sortere det.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Niels Kongshaug:

"Jeg vil gerne have diskuteret på næste lokaludvalgsmøde, om det i denne vinter ikke ville være
mere fornuftigt at undlade affaldssortering og i stedet gå tilbage til at brænde alt affald, som vi jo
gjorde for nogle år siden. Kun det våde affald til formuldning og metal bør sorteres.

Jeg foreslår det ikke kun, fordi det landspolitisk/-økonomisk virker fornuftigt i disse krigstider. Men vi
var jo mange, der har besøgt affaldssorteringsanlæg, og de fungerede ikke specielt godt."

Løsning

Formanden mener, at lokaludvalget ikke har tilstrækkelige oplysninger til at kunne drøfte, hvorvidt det
er mere fornuftigt at brænde affald i den kommende vinter i stedet for at sortere det.

Formanden foreslår, at Niels Kongshaug stiller spørgsmålet til fagfolk på området.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning
Sagen blev ikke behandlet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

23.  B-sag: Høringssvar om kommunens Budget for 2023 (2022-0256816)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens høringssvar om forslag til kommunens budget for 2023 til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. Indre By Lokaludvalg tager hans høringssvar om forslag til kommunens budget for 2023 til
efterretning. Se løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Lokaludvalgene er blandt høringsparterne vedr. Økonomiforvaltningens forslag til det kommende års
budget.

I år er der to høringsrunder for høringsparterne; en høringsrunde i juni og en høringsrunde i august. 

Begge høringsrunder var med en kort høringsfrist på 15-18 dage inkl. weekender, idet de to
høringsrunder er styret af, hvornår Økonomiudvalget modtager materiale/indstillinger til årets budget,
og i forhold til at Borgerrepræsentationens medlemmer kan modtage høringssvarene, så svarene kan
indgå i partiernes drøftelse af årets budget.

I forbindelse med 2. høringsrunde kunne høringsparterne sende eventuelle yderligere budgetønsker
og bemærkninger til budgettet. Høringen startede den 18. august og sluttede den 5. september 2022.

Sagen var på en tillægsdagsorden for lokaludvalgets møde den 18. august 2022, men blev ikke
behandlet.

Christianshavns Lokaludvalg vedtog i sit møde den 31. august 2022 sit 2. runde-høringssvar om
Budget 2023 og vedtog herunder ønsket om en pulje til initiativer til fremme af grønne facader og
biodiversitet, som er om talte i høringssvaret fra Indre By Lokaludvalgs formand, jf. løsningsafsnittet.

Løsning

Formandens høringssvar den 5. september 2022 til Økonomiforvaltningen:
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"Økonomiforvaltningen sendte den 18. august 2022 budgetforslaget til budget 2023
(augustindstillingen) i høring hos bl.a. Indre By Lokaludvalg.

Med forbehold for lokaludvalgets behandling af sagen i sit møde den 15. september 2022 henviser
jeg til det vedlagte høringssvar fra lokaludvalget i juni 2022.

Derudover har jeg følgende forslag, som lokaludvalget er vidende om, men som det først tager stilling
til den 15. september 2022:

I forbindelse med lokale indsatser for et bedre klima, mere grønt, natur og biodiversitet i byen er der
behov for kvalificeret vejledning af borgerne om valg af egnede planter til etablering af grønne
husfacader samt pasning og pleje af planterne.

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har erfaring med at vejlede om grønne husfacader. Jeg foreslår
derfor, at der oprettes en pulje til fremme af grønne facader, som lægges under Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn.

I første omgang skal puljen primært forbeholdes områder i Københavns Kommune med
etagebebyggelse for at få igangsat beplantning på de større facader først. Dette er dog ikke til hinder
for, at borgere i åben og lav boligbebyggelse kan få del i puljen.

Puljen tænkes anvendt til on line-kurser for beboere og ekspertrådgivning på stedet i etablering af
grønne facader. Beboerne skal selv købe, plante og hæfte facadeplanterne på husfacaden.

Miljøpunkt Indre By & Christianshavn samarbejder med de tre andre miljøpunkter i kommunen og
med lokaludvalgenes sekretariater om kommunikation om puljen.

Jeg foreslår, at der afsættes 500.000 kr. til puljen i Budget 2023 og eventuelt også i hvert af
overslagsårene 2024, 2025 og 2026.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Københavns Kommunes budget for 2023 vedtages af Borgerrepræsentationen den 6. oktober 2022.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tog formandens høringssvar om forslag til kommunens budget for 2023 til
efterretning.

 

Bilag
1. Høring om Budget 2023
2. Lokaludvalgets høringssvar i juni 2022 om kommunens Budget for 2023
3. Fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn: Pulje til initiativer til fremme af grønne facader

Side 68

\Attachments\31116408-46153196-1.pdf
\Attachments\31116408-46153195-1.pdf
\Attachments\31116408-46153197-1.pdf


INDRE BY LOKALUDVALG

24.  B-sag: Puljeansøgninger, september 2022 (2022-0138080)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til syv puljeansøgninger.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Indre By Lokaludvalg giver Krystalnatinitiativet tilsagn om 8.000 kr. af 2022-puljen til
fakkelmanifestationen  ”Aldrig mere en Krystalnat” på Kultorvet den 9. november 2022.

2. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til CPH Dragbooking på en ansøgning om 45.000 kr. af
2022-puljen til afholdelse af The Epic Drag Show i Pumpehuset den 25. juni, 30. juli og 17.
december 2022. Afslaget begrundes med,

• at to af de tre arrangementer er afholdt, når lokaludvalget skal tage stilling til
ansøgningen

• at arrangementerne er med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering gør, at de ikke er
offentligt tilgængelige.

3. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teater Hvis på en ansøgning om 50.000 kr. af
2023-puljen til delvis finansiering af opsætning af stykket Next level på Bådteatret den 2.-17.
marts 2023. Afslaget begrundes med, at forestillingen er med en entré, der efter lokaludvalgets
vurdering gør, at den ikke er offentlig tilgængelig.

4. At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 13.200 kr. af 2022-puljen til eventet
”MUTSAPIRIKA” i Kulturhus Indre By den 15.–17. oktober 2022. Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 19.470 kr., fordi lokaludvalget ikke vil støtte følgende poster i ansøgerens
budget: Løn til arrangør, ekstern løn/honorarer og administration.

5. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Erindringsfabrikken på en ansøgning om
32.000 kr. af 2022-puljen til opstart, afvikling og videreførelse af en ”Erindringssalon” på
Rosenborgcentret i løbet af efteråret 2022. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge
sine penge på andre aktiviteter.
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6. At Indre By Lokaludvalg giver Bastard Café tilsagn om en underskudsgaranti på 25.000 kr. af
2023-puljen til afholdelse af Københavns Spilfestival i dagene 25.- 27. januar 2023. Tilsagnet er
med forbehold for, at lokaludvalget råder over en pulje i 2023. Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 39.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige
aktiviteter.

7. At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Hjemløsedagen tilsagn om 19.000 kr. af 2022-puljen
til produktion af merchandise, som gives væk til hjemløse og gadens folk i forbindelse
med Hjemløsedagens 25-års jubilæum på Rådhuspladsen den 17. oktober 2022. 

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg har modtaget syv puljeansøgninger.

Jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte har sekretariatet på vegne af formanden afvist to
puljeansøgninger. Den ene blev afvist, fordi aktiviteten foregår i Ungdommens Demokratihus, der
ligger i Slagtehusgade, dvs. uden for Indre By Lokaludvalgs område. Den anden blev afvist, fordi
aktiviteten foregår inden, lokaludvalget tager stilling til puljeansøgningen.

Løsning

1. Krystalnatinitiativet: Aldrig mere en Krystalnat

Krystalnatinitiativet – Fakkelmanifestation på Kultorvet i København har ansøgt om 8.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til arrangementet ”Aldrig mere en Krystalnat”, som afholdes onsdag den 9.
november kl. 16.30-18 på Kultorvet.

Arrangementet er gratis, henvender sig til alle interesserede og har til formål at mindes krystalnatten i
1938 samt at sætte særligt fokus på flygtningebørn og hatespeech.

Der vil være taler og musik, ligesom publikum vil markere dagen med fakler. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til arrangementets musikalske indslag; Radiant Arcadia (international
kvindegruppe) og Goldsmidts Akademis Børnekor.

Arrangøren Krystalnatinitiativet – Fakkelmanifestation på Kultorvet i København udgøres af en stor
samarbejdende gruppe, bestående af antiracistiske NGO-grupper, Fredsgruppen New Outlook,
fagforeninger og Det jødiske Samfund.

Arrangementet offentliggøres på hjemmesiden newoutlook.dk/krystalnatinitiativet og Facebook, samt
diverse lokale medier og TV2 Lorry. 

De ansøgte 8.000 kr. er ud af et budget på 24.500 kr., heraf 14.000 kr. til kunstnerhonorarer.

Der er tale om et årligt tilbagevendende arrangement gennem de sidste 30 år.

Sekretariatets bemærkninger

Side 70



Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at som udgangspunkt støtter lokaludvalget  ikke
årligt tilbagevendende, uforandrede projekter og arrangementer.

Derudover ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet. 

Puljegruppens anbefaling

Ja til 8.000. Uanset det er en tilbagevendende begivenhed har vi i flere år støttet dette gratis,
ukommercielle arrangement. Det har holdt en coronapause, men er tilbage.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Krystalnatinitiativet tilsagn om 8.000 kr. af 2022-puljen til
fakkelmanifestationen  ”Aldrig mere en Krystalnat” på Kultorvet den 9. november 2022.

 

2: CPH Dragbooking: The Epic Drag Show

CPH Dragbooking søger om 45.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til afholdelse af The Epic Drag
Show i Pumpehuset. The Epic Drag Show afholdes tre gange; 25. juni, 30. juli og 17. december
2022.

Målgruppen er lokale LGBTQIA+ personer og interesserede i queer performance. Arrangøren
ønsker, at man som deltager til showene skal opleve at føle sig inkluderet og opløftet for det, man i
sin dagligdag bliver diskrimineret for. Aktiviteten har desuden til formål at skabe et trygt rum for queer
performere, der mangler en platform i mainstreamkulturen.

Arrangøren beskriver The Epic Drag Show som et potpourri af forskellige performances og
queersceniske udtryk, der undersøger de mange forskellige afskygninger af drag og queer
performancekunst: Musik, dans, nycirkus og skuespil i kombination med subkulturernes utæmmede
kunstneriske fingeraftryk i en hyldest til mangfoldighed, forskellighed og fællesskab.

Arrangøren tager entré til The Epic Drag Show på 190 kr., og forventer 350 betalende gæster pr.
show. Arrangøren oplyser endvidere, at man til hvert show vil invitere 50 særligt udsatte
queerpersonligheder, der ikke selv har råd til at købe en billet.

Støtten fra Indre By Lokaludvalg skal bruges til medfinansiering af budgetposten: Lokaler, scene, lyd
og lys. Støtten vil fordeles ligeligt mellem de tre arrangementer med 15.000 kr. pr. arrangement.

De ansøgte 45.000 kr. er ud af et budget på 247.000 kr., heraf 117.000 kr. til kunstnerhonorarer,
grafiker, producer og administration. Arrangementet offentliggøres bredt på sociale medier, og
arrangøren arbejder på at kunne skaffe aktiviteten omtale i lokalpressen.

Sekretariatets bemærkninger

Idet arrangementerne den 25. juni og 30. juli var før, lokaludvalget tager stilling til ansøgningen, har
sekretariatet på vegne af formanden oplyst, at lokaludvalget ikke støtter de to arrangementer, jf.
lokaludvalgets retningslinjer for støtte.
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Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
projekter og arrangementer med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering

• ikke matcher beløbet, der ansøges om
• ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
• gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet den
17. december med en underskudsgaranti. 

Puljegruppens anbefaling

Nej til støtte. De to arrangementer er allerede afholdt - sikkert i anledning af priden. Det er en
kommerciel forestilling med høj billetpris.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til CPH Dragbooking på en ansøgning om 45.000 kr. af
2022-puljen til afholdelse af The Epic Drag Show i Pumpehuset den 25. juni, 30. juli og 17. december
2022. Afslaget begrundes med,

• at to af de tre arrangementer er afholdt, når lokaludvalget skal tage stilling til ansøgningen
• at arrangementerne er med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering gør, at de ikke er

offentligt tilgængelige.

 

3: Teater Hvis: Next level (2023-puljen)

Teater Hvis søger om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2023-pulje til delvis finansiering af opsætning af
stykket Next level på Bådteatret 2.-17. marts 2023.

Next level er et stykke ny dansk dramatik, der sætter spot på linedance som fællesskabende
udtryksform. Publikum er medvirkende dansere i forestillingen, der beretter om tre voksnes arbejde
med at skabe et forsamlingshus med linedance som omdrejningspunkt.

Målgruppen er unge og voksne. Med forestillingen ønsker ansøger at sætte fokus på glæden ved
kropslig udfoldelse, problematisere skel mellem høj- og lavkultur og inspirere den enkelte til at søge
frit efter meningsfulde fællesskaber og meningsfuld udfoldelse.

I forhold til lokal forankring oplyser ansøger, at de vil invitere linedance-foreninger fra lokalområdet,
Herlev og Odsherred for at skabe fokus på den samhørighedsfølelse linedance kan bidrage med -
om du er fra storbyen eller udkantsområdet.

Der tages entré til Next level på mellem 40 og 160 kr. Forestillingen spiller ti gange i perioden, og
med fuld belægning vil i alt 700 publikummer se og deltage i Next level.

Støtten fra Indre By Lokaludvalg skal bruges til finansiering af lokaleleje og annoncering.
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De ansøgte 50.000 kr. er ud af et budget på 130.000 kr. Arrangementet offentliggøres på Teater
Hvis’ hjemmeside, facebook, teaterbladet, Bådteatrets hjemmeside og plakater/flyers. Desuden vil
der i spilleperioden være små performances på Bådteatrets dæk.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
projekter og arrangementer med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering

• ikke matcher beløbet, der ansøges om
• ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
• gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt

Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en
underskudsgaranti.

Hvis lokaludvalget beslutter at give ansøgeren tilsagn om støtte, skal det ske med forbehold for, at
lokaludvalget råder over midler i 2023.

Puljegruppens anbefaling

Nej til støtte. Ansøgningen angiver en billetpris på 40 -160 kr, men budgettet opererer med 160 (er de
40 ungdomspris?). Dette er også en almindelig kommerciel teaterforestilling. Selv om det lyder sjovt
er det ikke os.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teater Hvis på en ansøgning om 50.000 kr. af 2023-puljen til
delvis finansiering af opsætning af stykket Next level på Bådteatret den 2.-17. marts 2023. Afslaget
begrundes med, at forestillingen er med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering gør, at den ikke
er offentlig tilgængelig.

4: ”MUTSAPIRIKA” – Amazonas tredje sol

En borger søger om 19.470 kr.  af lokaludvalgets 2022-pulje til delvis finansiering af eventet
”MUTSAPIRIKA” i Kulturhus Indre By den 15.–17. oktober 2022.

Med eventet ”MUTSAPIRIKA” inviterer arrangøren til en fejring og healing af mennesket og borgerne
i Indre By. Afsættet er kunstprojektet RUNAPA KAWSANA ALLPAN/ VERDEN VI LEVER I – om og
fra Amazonas Regnskov. Kunstprojektet er del af initiativet www.theworldwelivein.net Eventet byder
på ”kvinde-workshop” med yoga, ”danse-plante fest” og foredraget ” Forbundet – intuitionen der førte
til Amazonas regnskov” over tre aftener. Foredraget afholdes af arrangøren selv.

Målgruppen er Indre Bys borgere og øvrige i alle aldre. Eventet har endvidere fokus på indsatser til
seks målgrupper: (1) Borgere med stress/sygemeldte (2) enlige mødre (3) ensomme ældre (4)
oprindelige folk og kunstnere i den peruvianske regnskov (5) udsatte kvinder (6) personer på flugt fra
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Ukraine. Desuden samarbejder arrangøren med krisecenter i Indre By, hjælp din næste-grupper,
aktivitetscentre, Kofoed Skole, Røde Kors, Mødrehjælpen og Reden.

Formålet med aktiviteterne er at støtte deltagerne i / til ”balance”. Arrangøren vil opnå dette ved at
forbinde deltagerne til vild natur og oprindelige folk. Herigennem vil arrangøren hjælpe deltagerne til
forbindelse til et godt helbred og en sund planet. En kunstnerisk dimension skal bruges til at forene
forskellige verdenssyn i eventet.

Der tages entre på 40 kr. Ansøger forventer, at i alt 250 personer deltager, heraf 80 betalende
personer.

Støtten fra Indre By Lokaludvalg skal bruges til finansiering af hele eventet fraregnet forventet
indtægt fra entré og salg af merchandise. Det samlede budget er på 23.870 kr.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
projekter og arrangementer med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering

• ikke matcher beløbet, der ansøges om
• ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
• gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt

Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en
underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Ja til 13.200. Det er anderledes projekt og har en social tilgang, hvad vi ikke er forvente med. Der er
en stor andel, der er løn, selv om budgettet virkelig er på græsrodsniveau. Det er nærmest latterligt
billigt for fire dage, så vi anbefaler at give dem 13.200-. Så er honorarerne trukket fra - de må klare
via deltagergebyret.

Formandens indstilling

 At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 13.200 kr. af 2022-puljen til eventet
”MUTSAPIRIKA” i Kulturhus Indre By den 15.–17. oktober 2022. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 19.470 kr., fordi lokaludvalget ikke vil støtte følgende poster i ansøgerens budget:
Løn til arrangør, ekstern løn/honorarer og administration.

5. Erindringsfabrikken: Erindringssalon

Foreningen Erindringsfabrikken søger om 32.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til delvis
finansiering af opstart, afvikling og videreførelse af en ”Erindringssalon” på Rosenborgcentret i løbet
af efteråret 2022.
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En erindringssalon er et stemningsfuldt møde mellem mennesker, hvor minder, følelser og
fællesskab bliver vakt til live. Gennem sang, musik, genstande og lydklip skaber Erindringsfabrikken
et levende billede af datidens Danmark med udgangspunkt i deltagernes egne erindringer og
oplevelser fra tiden.

Formålet med erindringssalonen er at skabe glæde, engagement, fællesskab og sammenhold blandt
deltagerne, samt at personalet og de frivillige får nyt kendskab til de ældres liv og redskaber til at
sætte gang i samtalen og inspiration til at fremkalde livshistorier.

Målgruppen er ældre, der står uden for fællesskabet og ikke kan deltage i større arrangementer på
plejecentret, fordi de er kognitivt udfordret fx med demenslidelser, og som derfor har stor glæde af
mindre grupper med kontinuerligt fremmøde. Sekundært plejepersonale og frivillige.

Erindringssalonen afholdes over otte gange for 12-14 ældre, som udvælges af plejepersonalet på
Rosenborgcentret. Efterfølgende skal personale og frivillige selv føre erindringssalonerne videre.

Rosenborgcentret promoverer og reklamerer for erindringssalonen på plejecentret.

Støtten fra Indre By Lokaludvalg skal bruges til dækning af udgifter i forbindelse med budgetposterne
”startfase”, delvis honorarbetaling, forplejning, rekvisitter, kostumer og teknik, ”Erindringsmateriale”,
transport samt ”Frivilligindføring”.

De ansøgte 32.000 kr. er ud af et budget på 68.900 kr.

Sekretariatets bemærkninger

Erindringsfabrikken søger flere lokaludvalgspuljer til aktiviteter i forskellige bydele. I ansøgningerne er
budgetposten ”rekvisitter” genkommende. Erindringsfabrikken oplyser, at der er tale om forskellige
delprojekter, og at de ansøgte midler skal gå til indkøb af rekvisitter til Erindringssalonen i
Rosenborgcenteret.

I det der er tale om arrangement på et plejehjem er målgruppen i særlig grad afgrænset og kan
anses som et lukket forum.

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter
projekter eller arrangementer, hvor støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller
honorering af ansøgeren. I dette tilfælde udgør honorar til ansøger i runde tal 60% af det samlede
budget.

Sekretariatet ser derudover intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefaling

Nej til støtte. Formålet er jo ædelt og smukt, men så vidt vi kan gennemskue sikrer vi udkommet for
to personer i Roskilde. Af de 68.900 i budgettet er kun godt 11.000 andet end løn. Og hvordan man
kan bruge 3.500 på at komme frem og tilbage til Roskilde er mig en gåde, uanset man kører i tog
eller bil. Medfinansiering fra Rosenborgcentret angives til 14.000, hvor de 8.000 så betales tilbage af
projektet eller er det oven?  Et sådant projekt bør være en kommunal opgave.
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Erindringsfabrikken på en ansøgning om 32.000
kr. af 2022-puljen til opstart, afvikling og videreførelse af en ”Erindringssalon” på Rosenborgcentret i
løbet af efteråret 2022. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre
aktiviteter.

 

 

6: Bastard Café: Københavns Spilfestival (2023-puljen)

Bastard Café søger om 39.000 kr. af lokaludvalgets 2023-pulje til at dække udgifter i forbindelse med
afholdelse af Københavns Spilfestival i dagene 25. - 27. januar 2023.

Bastard Café er en spilcafe. Caféen ligger i Huset-KBH, som er samarbejdspartner på festivalen.

Københavns Spilfestival er en tredages festival for alle målgrupper, der samler publikum om glæden
ved alle slags analoge spil. Foruden brætspilsturneringer er der oplæg med kendte mennesker fra
spilverdenen, kortspilsturneringer, koncerter, film, rollespil, videospilsturneringer og workshops.

Formålet med festivalen er at invitere flere københavnere ind i spilverdenen og derigennem skabe
nye fællesskaber – både for de meget spillelystne og de mere moderat spillelystne. Ansøger ønsker
desuden med eventet at skabe en festival i Indre By, hvis fællesskab ikke er knyttet op på den
gængse fest-kultur i lokalområdet, men mere omkring den hygge og de gode stunder, der kan opstå
når man spiller sammen.

Målgruppen er alle, men med fokus på de yngste og ældste i dagsprogrammet og de 16–35-årige i
aftenprogrammet. Ansøger håber på i gennemsnit at kunne tiltrække 200 mennesker om dagen, dvs.
i alt 600 gæster.

Størstedelen af festivalen er gratis at deltage i, men alt efter hvor meget støtte arrangør opnår til
aktiviteten, vil enkelte events (eksempelvis en koncert) have en billetpris på omkring 100 kr.

Aktiviteten vil blive promoveret gennem Bastard Cafés og Husets kanaler på sociale medier.
Desuden kontakter ansøgeren lokale medier og fortælle om eventet, for derved at nå endnu længere
ud end den allerede eksisterende publikumsbase. Ansøgeren vil desuden samarbejde med andre
kommercielle og private spilaktører i bydelen.

Støtten fra Indre By Lokaludvalg skal bruges til dækning af udgifter i forbindelse med budgetposterne
”kunstnerhonorarer”, ”udsmykning” og ”forplejning”.

De ansøgte 39.000 kr. er ud af et budget på 74.000 kr. Der regnes med 35.000 kr. i indtægter.

Sekretariatets bemærkninger
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Det fremgår at lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
kommunale institutioners arrangementer eller projekter. I særlige tilfælde støtter lokaludvalget dog
kommunale institutioners arrangementer eller projekter, såfremt de ligger uden for rammerne af det,
forvaltningen alligevel ville eller burde støtte

I dette tilfælde foregår aktiviteten i den kommunale institution Huset-KBH. Det fremgår af
ansøgningen, at Huset-KBH har været med til at udvikle aktiviteten og at Huset-KBH stiller
ressourcer gratis til rådighed for aktiviteten.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en
underskudsgaranti. 

Puljegruppens anbefaling

Ja til 25.000. Det er et godt forsøg på, at gøre spilkulturen mere social og mindre elektronisk / ensom,
og også godt at få børn og unge ind om eftermiddagen, så det synes vi, at vi skal støtte. Arrangør er
kontaktet, og oplyser, at det kun er til specielle begivenheder (film foredrag eller koncerter) der tages
entré, mens der er gratis adgang til Huset. Men det er mange penge at brænde af på 23-puljen så
tidligt, så vi endte 25.000.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Bastard Café tilsagn om en underskudsgaranti på 25.000 kr. af
2023-puljen til afholdelse af Københavns Spilfestival i dagene 25.- 27. januar 2023. Tilsagnet er med
forbehold for, at lokaludvalget råder over en pulje i 2023. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 39.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

 

7: Hjemløsedagen

Foreningen Hjemløsedagen søger om 19.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til at dække udgifter i
forbindelse med produktion af merchandise for Hjemløsedagens 25-års jubilæum.

Hjemløsedagen finder sted på Rådhuspladsen den 17. oktober 2022 kl. 12-16. Forbipasserende
inviteres ind på pladsen, hvor de kan møde de mange organisationer på området, så der bliver
mulighed for dialog og sammenskabelse. Der vil være boder, der uddeler gratis mad, drikkevarer, tøj
til de hjemløse, og dyrlæger, der tilser gadens hunde. Ligeledes er der et program med
underholdning, musik og taler fra scenen, der skal skabe rammen for en festlig dag.

Årets tema, foreningens 25-års jubilæum, markeres med et historisk perspektiv, der ser tilbage på
udviklingen indenfor hjemløseområdet. Foreningen ønsker at skabe viden og dialog om udviklingen;
hvad er der sket på de 25 år?

Formålet med dagen er dels at sætte politisk fokus på hjemløshed og dels at skabe en festdag for
gadens folk. Hjemløsedagen har herunder til formål at skabe dialog og netværk på tværs af borgere i
byen, på trods af sociale skel, og hjemløseorganisationer imellem. Gadens folk inviteres til at deltage
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i et fællesskab, hvor der er plads til alle. Dagen favner samtidig borgere, der er nysgerrige på det
sociale område i København. Her kan de møde en lang række af organisationer og NGO’er der
arbejder med og for hjemløse og socialt udsatte.

Målgruppen er fagfolk inden for socialområdet, frivillige, gadens folk, hjemløse, forbipasserende og
borgere i byen. Målgruppen der skal modtage de gratis drikkeflasker og lightere, foreningen søger
støtte til, er primært hjemløse og gadens folk. Hjemløsedagen er gratis at deltage i.

Dagen bliver annonceret i Hus Forbi og på Hjemløsedagens Facebookside. Desuden promoverer
øvrige involverede organisationer hjemløsedagen både internt og ekstern via deres
kommunikationskanaler. Foreningen udsender også en pressemeddelelse.

Det til ansøgningen vedlagte budget angår udelukkende produktion af merchandise for
Hjemløsedagens 25-års jubilæum, som gives væk til de hjemløse og gadens folk.

Hjemløsedagen er et årligt tilbagevendende arrangement.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalget støtter som udgangspunkt ikke årligt tilbagevendende, uforandrede projekter og
arrangementer.

Sekretariatet ser derudover intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling

19.000. Det 25-års jubilæum skal vi støtte. De får hele beløbet!

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Hjemløsedagen tilsagn om 19.000 kr. af 2022-puljen til
produktion af merchandise, som gives væk til hjemløse og gadens folk i forbindelse
med Hjemløsedagens 25-års jubilæum på Rådhuspladsen den 17. oktober 2022. 

 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger for 2022 er 328.800 kr. Indtil videre har lokaludvalget disponeret for alt
153.297 kr. af 2022-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der være disponeret for
yderligere 40.200 kr. af 2022-puljen.

Lokaludvalget har endnu intet budget for 2023-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne,
vil der være disponeret for 25.000 kr. af 2023-puljen.

Videre proces
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Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Krystalnatinitiativet tilsagn om 8.000 kr. af
2022-puljen til fakkelmanifestationen  ”Aldrig mere en Krystalnat” på Kultorvet den 9. november
2022.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til CPH Dragbooking på en ansøgning
om 45.000 kr. af 2022-puljen til afholdelse af The Epic Drag Show i Pumpehuset den 25. juni,
30. juli og 17. december 2022. Afslaget begrundes med,

• at to af de tre arrangementer er afholdt, når lokaludvalget skal tage stilling til
ansøgningen

• at arrangementerne er med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering gør, at de ikke er
offentligt tilgængelige.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Teater Hvis på en ansøgning om
50.000 kr. af 2023-puljen til delvis finansiering af opsætning af stykket Next level på Bådteatret
den 2.-17. marts 2023. Afslaget begrundes med, at forestillingen er med en entré, der efter
lokaludvalgets vurdering gør, at den ikke er offentlig tilgængelig.

4. Ansøgningen om 19.470 kr. af 2022-puljen til eventet ”MUTSAPIRIKA” i Kulturhus Indre By: 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Hein Christensen om, 
- at lokaludvalget opfordrer ansøgeren til at kontakte Mændenes Hjem med henblik et
samarbejde om eventet
- at lokaludvalget henstiller til ansøgeren at annoncere, at de to sidste dage i eventet er for
både kvinder og mænd.

Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 13.200 kr. af 2022-puljen
til eventet ”MUTSAPIRIKA” i Kulturhus Indre By den 15.–17. oktober 2022 med det tiltrådte
ændringsforslag. 
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 19.470 kr., fordi lokaludvalget ikke vil
støtte følgende poster i ansøgerens budget: Løn til arrangør, ekstern løn/honorarer og
administration.
Lokaludvalget opfordrer ansøgeren til at kontakte Mændenes Hjem med henblik et samarbejde
om eventet
Lokaludvalget henstiller til ansøgeren at annoncere, at de to sidste dage i eventet er for både
kvinder og mænd.
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5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Erindringsfabrikken på
en ansøgning om 32.000 kr. af 2022-puljen til opstart, afvikling og videreførelse af en
”Erindringssalon” på Rosenborgcentret i løbet af efteråret 2022. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Bastard Café tilsagn om en underskudsgaranti
på 25.000 kr. af 2023-puljen til afholdelse af Københavns Spilfestival i dagene 25.- 27. januar
2023. Tilsagnet er med forbehold for, at lokaludvalget råder over en pulje i 2023. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 39.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på
forskellige aktiviteter.

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Hjemløsedagen tilsagn om 19.000
kr. af 2022-puljen til produktion af merchandise, som gives væk til hjemløse og gadens folk i
forbindelse med Hjemløsedagens 25-års jubilæum på Rådhuspladsen den 17. oktober 2022. 
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INDRE BY LOKALUDVALG

25.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2022-pulje (2022-0235573)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på sin 2022-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2022-pulje til efterretning. Se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt
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INDRE BY LOKALUDVALG

26.  Meddelelser (2022-0235406)

 

Beslutning
Møde i Hovedstadens Forskønnelse

Kjeld A. Larsen orienterede om et møde i Hovedstadens Forskønnelse, som kan inspirere.

Arkitekturens Dag

Jep Loft oplyste, at han holder et oplæg på Nationalmuseet den 2. oktober 2022 i forbindelse med
Arkitekturens Dag. Beboerforeningen for Dantes Plads og nærliggende områder står for
arrangementet.

 

Følgende meddelelser blev omdelt på papir i mødet

Bygninger til indkvartering af fordrevne fra Ukraine

Københavns Kommune har fortsat en stor og hastende opgave med at sikre indkvartering til
ukrainske fordrevne og leder derfor fortsat efter indkvarteringskapacitet. Økonomiforvaltningen har
spurgt lokaludvalgene, om de har kendskab til grunde eller ledige bygninger, der er egnet til formålet.

Sekretariatet beder lokaludvalgets medlemmer og suppleanter om at skrive til cc@kk.dk senest på
mandag den 19. september, hvis man har kendskab til grunde eller ledige bygninger, der kan bruges
til indkvarteringen.

Møde den 19. september med Thylander-gruppen om status på Danske Bank-området

Lokaludvalget har møde den 19. september kl. 19.30 med Thylander Gruppen om status på Danske
Bank-området ved Holmens Kanal. Mødet holdes hos Thylander Gruppen, Bredgade 40. Tilmelding
til cc@kk.dk hurtigst muligt. Foreløbig er der 10 tilmeldte.

 

Debat den 20. september ”Kan København blive for festlig?”

Dansk Arkitektur Center har debat den 20. september kl. 08.15 om emnet ”Kan København blive for
festlig?” Det er med tilmelding. Læs mere her:
https://dac.dk/begivenheder/kan-koebenhavn-blive-for-festlig/
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Kursus den 26. september om den lokale miljøopgave

Det fremgår af kommissoriet for lokaludvalg, at lokaludvalgene skal støtte og udvikle det lokale
miljøarbejde ved at inspirere og engagere en bred mangfoldighed af københavnere, virksomheder og
organisationer i bydelen til aktivt at deltage i miljøprojekter, der samtænker miljø med det sociale,
sundhed, kultur, byplanlægning, økonomi og integration. Lokaludvalgene skal ligeledes skabe lokal
interesse og dialog om væsentlige miljøspørgsmål. Lokaludvalgenes miljøaktiviteter skal i øvrigt
understøtte Københavns Kommunes visioner og mål på miljøområdet. Derfor er der den 26.
september kl. 17-20 kursus for alle lokaludvalg om den lokale miljøopgave. Kurset holdes i
Borgerrepræsentationens sal på Rådhuset.

Program:

Kl. 17.00 – Oplæg om det lokale miljøarbejde
Kl. 17.50 - Pause
Kl. 18.00 – Intro til samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen (Biodiversitet, Klima,
Klimatilpasning og skybrud)
Kl. 18.30 – Pause m. sandwich og sodavand
Kl. 19.00 – Teknik- og Miljøborgmesteren, Line Barfoed om det lokale miljøarbejde
Kl. 19.15 – Markedsplads – stil spørgsmål til forvaltning, miljøpunkter og lokaludvalgssekretariater
Kl. 19.55 – Tak for i aften.

 

Møde den 27. september mellem lokaludvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen om
anlægsprojekterne i Toldbodgade, Nyhavns sydside og i Gothersgade

Der er aftalt møde mellem lokaludvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen om anlægsprojekter i
Toldbodgade, Nyhavns sydside og i Gothersgade. Mødet holdes den 27. september kl. 19.30-21.00 i
Vartov, Farvergade 27. Tilmelding hurtigst muligt til cc@kk.dk.

 

Offentligt informationsmøde den 29. september om anlægsprojekterne i Toldbodgade,
Nyhavns sydside og i Gothersgade

Teknik- og Miljøforvaltningen og lokaludvalget er vært for offentligt informationsmøde den 29.
september kl. 19.00 om anlægsprojekterne i Toldbodgade, Nyhavns sydside og i Gothersgade.
Mødet holdes i Charlottenborgs festsal, Kongens Nytorv 1. Mødet er med tilmelding. Læs mere
her: Informationsmøde om trafikprojekter i gaderne omkring Kongens Nytorv | Indre By Lokaludvalg
(kk.dk)

 

Møde den 29. september mellem lokaludvalget og Sundheds- og Omsorgsforvaltningen den
29. september om ældrepolitik
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Der er aftalt møde mellem lokaludvalget og Sundheds- og Omsorgsforvaltningen den 29. september
kl. 13-14 om ældrepolitik.  Mødet holdes på Rådhuset, parterre, værelse 9. Anledningen til mødet er,
at forvaltningen ønsker at få input til en ny ældrepolitik i kommunen.  Bl.a. følgende spørgsmål fra
forvaltningen drøftes:

• Hvordan sikrer vi et tættere samarbejde med pårørende?
• Hvor kan vi blive bedre til at inddrage civilsamfundet?
• Hvordan bruger vi teknologi smart?
• Hvordan mindsker vi behovet for hjælp gennem forebyggelse?

Tilmelding til mødet hurtigst muligt på cc@kk.dk.

 

Repræsentantskabsmøde den 5. oktober om bydelsplanen for Indre By

Det fremgår af kommissoriet for lokaludvalg, at der skal etableres et repræsentantskab bestående af
brugerbestyrelser samt foreninger med aktiviteter i Indre By. Hver brugerbestyrelse og/eller forening
kan deltage i repræsentantskabet med én repræsentant. Det gælder også foreninger, der i dag er
repræsenteret i lokaludvalget med et medlem eller en suppleant. Repræsentantskabet skal
forelægges lokaludvalgets udkast til bydelsplan til godkendelse, og inviteres én gang om året til en
opfølgning og evaluering af bydelsplanen.

I første omgang er lokaludvalget vært for et bydelsmøde den 5. oktober kl. 19-21 om bydelsplanen
for Indre By. I mødet skal brugerbestyrelser samt foreninger med aktiviteter i Indre By drøfte visioner
og indsatsområder, som man synes er vigtige at arbejde med de næste fire år.  Mødet holdes i
Bethesda, Rømersgade 17. Tilmelding skal ske senest den 3. oktober til
indrebylokaludvalg@okf.kk.dk.

 

Borgermøde den 12. oktober om ældrepolitik

Den 12. oktober kl. 13.30-16.30 afholder Sundheds- og Omsorgsforvaltningen et borgermøde på
Rådhuset, hvor både borgere og samarbejdspartnere får mulighed for at deltage. Dette møde vil blive
annonceret både på Facebook og i lokalaviserne.

 

Møde 24. oktober mellem lokaludvalget og Nationalmuseet

Der er ved at blive aftalt et møde mellem lokaludvalget og Nationalmuseet om et nyt
formidlingskoncept for museet. Museet har bl.a. tanker om en mere tydelig tilstedeværelse i byen og
en anderledes åbenhed overfor nærmiljøet omkring museet. Mødet forventes at finde sted den 24.
oktober kl. 19.30 i Nationalmuseet. Læs mere om mødet i en kommende mail fra sekretariatet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

27.  Eventuelt

Beslutning
Intet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

Om mødet den 15. september 2022 i Indre By Lokaludvalg
Mødet startede kl. 18.31 og sluttede kl. 22.26.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
18. Fredning af Toldbygningen, Havnegade 44
19. Vesterbro Passage
20. Gammel Strands fremtid
21. Foretræde for Teknik- og Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget i sager om events
23. Puljeansøgninger, september 2022, sag.nr. 1-3 og 5-7
25. Status på lokaludvalgets 2022-pulje
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
3. Forventninger til lokaludvalgsarbejdet
14. Forretningsorden for Indre By Lokaludvalg
4. Høringssvar om forslag til Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen
5. Sorteringspunkter i Indre By
6. Høring i forbindelse med udarbejdelse af lokalplanforslaget ”Amaliegade Nord” og
kommuneplantillæg
7. Lynetteholm, metrolinje M5 og Østlig Ringvej
8. Åbent Rådhus den 6. november 2022
9. Københavner-picnic den 11. juni 2023
10. Administrationsgrundlag for udeserveringer og 11. Udeservering og udvidet udeservering 
12. Det lokale miljøarbejde i 2023
24. Puljeansøgninger, september 2022, sag nr. 4
17. Sikker skolevej ved Nyboder Skole
16. Høringssvar om strategi og handleplan for biodiversitet 
26. Meddelelser
27. Eventuelt
13. Hjemløshed i Indre By (ikke behandlet)
15. Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (ikke behandlet)
22. Medlemsforslag om at brænde affald i stedet for at sortere det (ikke behandlet)

 

Deltagere i mødet

Jep Loft Arkitekturoprøret

Lean Milo Krusemyntehuseneaf 18.12.2018
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Kjeld A. Larsen Rådet for Bæredygtig Trafik

Marietta Bonnet Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Michael Thorup Gammelholm Beboerforening

Niels Kongshaug Grønne Facader

Mads Aarup SSBF - Strædernes og Strøgets Beboerforening

Henrik W. Jensen Turistførerforeningen

Kim Kirkegaard TrafikforeningenWebersgade

Simon Kovacs E/F Skindergade 32

Kren Nielsen Rundetårn-kvarters Beboerforening

Karin Trier A/B Sølvgade 6 ab

Bent Lohmann Nansensgade Netværk

Sally Mountfield Nørre Kvarters Beboerforening

Anton Skovle A/B Hjørnehuset

Lars Vedel Jørgensen Socialdemokratiet

Steen Juhl Olesen Det Radikale Venstre

Sven Perdrup Det Konservative Folkeparti

Marianne Halkjær Socialistisk Folkeparti

Hein Christensen Nye Borgerlige

Gunna Starck Enhedslisten

Peter Muschinsky Alternativet

Fraværende med afbud

Interessegruppen Bolig, Miljø og Erhverv
Afbud fra Michael Gatten, Diana Hierbæk, Hans-Henrik T. Ohlsen, Lise Brink Andersen og Lars
Wallenberg samt fra 2., 3. og 4. suppleanten. 
I stedet deltog suppleanterne Henrik W. Jensen, Kim Kirkegaard, Simon Kovacs, Kren Nielsen og
Karin Trier.  

Politisk udpeget
Afbud fra Jens Erik Frandsen og hans suppleanter.

 

Fraværende i mødet

Michael Thorup ankom til mødet kl. 18.37 under behandlingen af dagsordenens punkt 2.
Lars Vedel Jørgensen forlod mødet kl. 20.57-21.15 under behandlingen af dagsordenens punkt 6
pga. mulig inhabilitet.
Marianne Halkjær forlod mødet kl. 21.32-21.35 under behandlingen af dagsordenens punkt 9.
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Henrik W. Jensen forlod mødet kl. 21.49 under behandlingen af dagsordenens punkt 10 og 11.
Sven Perdrup forlod mødet kl. 21.53 under behandlingen af dagsordenens punkt 10 og 11.

 

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 13. oktober 2022 kl. 18.30 i Vartov, Farvergade 27.
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